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Občanům pohybujících se po městě 
na kole, ale i turistům, chce město do 
budoucna ulehčit pohyb a bezpeč-
nost ve městě a okolí vybudováním 
nových cyklostezek. Cílem města je 
postupně logicky propojovat stávající 
a nové trasy. Nyní se zpracovává stu-
die propojení Jičína s okolními obce-
mi, následovat bude studie možných 
cyklotras ve městě.

Jičín chce být
městem pro cyklisty
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Letošním tématem 22. ročníku festivalu 
bylo Loutkové pimprlatérium. Námětu 
předchází nápad, a od nápadu k reali-
zaci je třeba spoustu mravenčí, a také 
tvůrčí práce organizátorů soutěže. Jak 
se rodí takto velký festival a jaká vůbec 
byla letos oslava svátku pohádky? Jaké 
byly reakce dětí a rodičů, kteří opět 
do Jičína přivítali? To vše zde najdete 
zachycené očima organizátorů. 

Festival
Jičín město pohádky 
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Nová plastová okna a dveře v pavilonu 
šaten, a také nově zateplená střecha, 
to čeká do nového roku základní školu 
v Železnické ulici. Stav šaten byl velmi 
špatný, dokonce do nich zatékalo, pro-
to se rekonstrukce uspíšila. Nyní se již 
vyměňují okna a dveře, se zateplením 
střechy se vyčká až na jaro. Celkově 
dojde ke značné úspoře energií, dle 
odhadů až 250 tisíc korun za rok. 

V ZŠ Železnická se
zatepluje pavilon šaten
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Novým starostou města je MVDr. Jiří LiškaJičínská kronika
Události před 20 lety – rok 1992

Jičín měl 16 808 obyvatel.
Byla dokončena generální oprava 
kostela Sv. Jakuba, posvěceny 3 zvony. 
Při následující mši byl mezi celebranty 
a vzácnými hosty i jičínský děkan Josef 
Němec, který vedle svých kněžských 
povinností dokázal v letech 1987-92 po 
etapách spolu s farníky, mládeží a dalšími 
občany provést tuto generální opravu 
kostela a vrátit tomuto místu důstojnost.
Proběhla rekonstrukce Husovy 
třídy, pomník mistra Jana Husa byl 
otočen o 180 ° tak, jak bylo patrno 
z historických pohlednic.
Dne 24. září byla slavnostně otevřena 
Pěší zóna.
Byly zbořeny zbytky bývalé Jičínské 
nemocnice na Novém Městě naproti 
hřbitovu. Vytvořil se prostor pro 
výstavbu nových bytů pro občany.
Byla dokončena rekonstrukce 
Porotního sálu jičínského zámku.
Obnovuje se značení památkových 
objektů novými tabulkami. Bohužel 
po rekonstrukci objektů se někdy již 
tyto tabulky nedávají.
Byly zrušeny zastávky dálkových 
autobusů v Tyršově ulici, odjezdy nyní 
jen z autobusového nádraží.
Rozhlas po drátě je postupně 
nahrazován kabelovou televizí.
Začala stavba nové čistírny odpadních 
vod vedle staré čistírny z roku 1938.
Od 1. ledna 1992 byl Sportovní areál
v majetku města. 

Zapsala: kronikářka
prof. Jana Hofmannová

Zpracoval: Mgr. Albrecht Šorejs

Město Jičín se pouští do přestavby Jezuitské koleje na Vědeckotechnický park

Pane Liško, 19. září jste se stal starostou 
města Jičína. Původní profesí jste 
veterinární lékař, byl jste ale starostou 
města Jičína již v letech 1994-2002, 
a následně také senátorem. Co Vás 
vedlo k politice? Mají tato povolání 
něco společného?
To bych se musel vracet do dnes už 
téměř dávné minulosti. Do doby po 
listopadu 1989, kdy skončil komunistický 
režim, a začala přeměna společnosti. 
Tehdy jsem cítil, že nemohu stát stranou 
a nakonec tento pocit mne neopustil 
ani po těch více než 20 letech. A pokud 
se ptáte na veterinu a politiku, tak tím, 
co je společné, je styk s lidmi. Přestože 
veterinář léčí zvířata, musí umět jednat 
s chovateli. Jinak je jeho práce poloviční.
Do funkce starosty jste nastoupil hned 
druhý den po zvolení. Jaké byly Vaše první 
dojmy? Co jste si dal za své první úkoly?
Dojmy byly příjemné, vracel jsem se na 
radnici po deseti letech. Řada tehdejších 
pracovníků je stále na svých místech 
a obecně mám pocit, že budu se všemi 
dobře spolupracovat. A jaké jsou mé 
první úkoly? Důležité je, aby se zklidnily 
vztahy mezi některými zastupiteli, aby 
Rada měla širší podporu a mohli jsme 
společně řešit odkládané problémy.
Nyní se účastníte projednávání 
rozpočtu, který se letos bude 
schvalovat ještě do konce roku. Mají 
odbory a organizace reálné nároky, 
nebo bude tlak na snižování rozpočtu?
Peněz v rozpočtu je vždy málo. To platí 
pro roky bohaté i chudší. Možností, jak 
město vylepšovat je velmi mnoho. Příští 
rok budeme muset být skromní. Pokud 
chceme investovat, a to chceme, tak 
provozní náklady nesmí být vyšší.
Má se úřad chystat na nějaké zásadní 
změny? Poslední dobou se mluvilo 
o zeštíhlování úřadu, o nutném šetření 
na výdajích apod. Dá se ušetřit?

Ušetřit se dá téměř vždy. Určitě bude 
pokračovat racionální přístup k výdajům.
Rozhodně to ale nebudou kroky, které 
by snižovaly kvalitu výkonu úřadu 
a městských organizací.
Vraťme se ale k politice. Již delší čas 
panují v zastupitelstvu rozbroje, 
některé jsou stranické, některé spíše 
na osobní úrovni. Vy jste byl zvolen 
starostou napříč politickým spektrem, 
byla doplněna Rada města. Mají to 
občané brát jako „klid zbraní“?
Věřím, že ano. Vedení města i Rada se 
stabilizovaly, a tak si myslím, že už není 
proti komu a za koho bojovat. Takže ne 
„klid zbraní“, ale mír.
V zastupitelstvu města jste již 22 let, 
tedy byl jste u toho, jak se Jičín pomalu 
rozvíjel a vzkvétal. Co považujete za 
zásadní věci, které se v Jičíně udály?
Je toho moc. Dnes si už málokdo 
vzpomene, jak šedivý byl Jičín koncem 
80. let. Můžeme si společně zavzpomínat, 
co vše se změnilo. Pěší zóna, 
rekonstrukce Žižkova náměstí, přestavba 
bazénu na Aquacentrum, průmyslová 
zóna, výstavba nových průmyslových 
závodů, rekonstrukce zámeckého parku 
a Valdštejnova náměstí, nové koupaliště 
a zimní stadion, desítky opravených 
domů, ulic a chodníků… A mohl bych 
pokračovat. Dnes už to vše bereme 
jako samozřejmost. Přesto si myslím, že 
bychom si mohli občas vzpomenout, 
jaké to bylo před lety. To neplatí jen pro 
změny v našem městě.
Při svém zvolení jste na zastupitelstvu 
řekl, že byste byl rád, kdyby se Jičín 
posouval dopředu, že chcete dělat 
i zásadnější rozhodnutí, než jen běžná 
rozhodnutí o věcech provozu města, 
rekonstrukcí chodníků apod. Co jste 
tím měl na mysli?
Každé zastupitelstvo by mělo mít před 
sebou nějaký větší cíl, který by svým 

významem přesáhl jeho funkční období. 
Takové cíle měla všechna zastupitelstva 
po roce 1990. Nakonec jsme o tom před 
chvílí mluvili.
Má být tím vyšším cílem 
Vědeckotechnický park? Zastupitelstvo 
po dlouhé době dohadů a odsouvání 
projektu nakonec odsouhlasilo 
rekonstrukci Jezuitské koleje a její 
přeměnu na Vědeckotechnický park. 
Co si myslíte, že může tento projekt 
Jičínu přinést?
Ano, to je právě ten vyšší cíl, o kterém 
jsem mluvil. Rekonstrukce Jezuitské 
koleje je určitě takovou nadčasovou 
investicí. Bez dotace ji město v nejbližších 
desetiletích nebude schopno opravit. Ta 
možnost tady teď je a my bychom ji 
měli využít. A Vědeckotechnický park 
znamená možnost příchodu nových 
vzdělaných lidí, technologií a nápadů. 
A toho ve městě nebude nikdy dost.
A co třeba bioplynová stanice v Jičíně? 
Jaký na ni máte názor? Občané i město 
jsou proti, investor trvá na svém 
záměru. Přinese bioplynka občanům 
a městu výhody, anebo se máme 
obávat jen problémů?
Bioplynové stanice jsou dotacemi 
podporovaným trendem, který má 
mimo jiné zlepšovat životní prostředí. 
Kdyby byly založeny na čistých 
ekonomických vztazích bez dotací, tak 
by ani nemohly vzniknout. To je jeden, 
zásadní argument proti. A co se týká 
ekologického přínosu, tak to nemůže 
platit o velké bioplynové stanici 
v intravilánu města, jak je to plánováno 
v Jičíně. Jednoduše se dá říci, více škody, 
než užitku. Proto město s výstavbou 
nesouhlasí a souhlasit nebude. 
Co by město mělo podle Vás dělat 
s pozemky po bývalých kasárnách? 
V příštím roce se chystá dokončení 
demolice předních budov - 

nebylo by třeba lepší je ponechat 
a zrekonstruovat?
V kasárnách jsme nějak ztratili tempo 
a je to další oblast, na kterou bychom 
se měli intenzivněji zaměřit. Považuji 
se za konzervativce, a také proto se 
mi demolice té velké budovy nelíbí. 
Bohužel silně chátrá a nikdo nevymyslel, 
jak ji prakticky využít. Rekonstrukce 
např. na byty by byla nesmírně drahá. 
Budova zatím stojí, a pokud by někdo 
měl nápad, jak ji smysluplně zachovat, 
aby to nezničilo městský rozpočet, tak 
bude velmi vítán.
Ve funkci starosty a zastupitele je 
určitě důležité mít plány a vize, kam 
město posouvat. Umíte se na věci 
ale podívat také jako běžný občan 
města? Jak zlepšit a zpříjemnit život 
obyvatelům Jičína? 
Jsem občan Jičína, jako každý jiný. Také 
nadávám, když klopýtám o některé 
rozbité chodníky anebo když vjedu 
autem do díry na ulici. Vím, že víc 
podpory by potřebovala kultura, sport, 
sociální služby a další oblasti v našem 
městě. Jsme ale v polovině funkčního 
období, za dva roky jsou volby, a proto 
jsou naše možnosti omezené. Rozvoj 
města je však postupný a důležité je, 
aby se nezastavil. Mělo by vše jít rychleji, 
ale bohužel, zázraky se nedějí ani 
v pohádkovém městě.

Děkuji za rozhovor

Tato varianta vyplynula ze schůzky 
místostarosty města Mgr. Petra 
Hamáčka se zástupci Ministerstva 
průmyslu a obchodu. Změna projektu 
se týká úplného vypuštění novostavby 
podzemních sálů včetně foyer. 
Zprostředkovatel dotace agentura 
Czechinvest informovala, že v rámci 
projektu je možné dělat dílčí změny 
v rozsahu do 10 % monitorovacího 
ukazatele - celkové plochy VVTP, a že 

v tomto případě je potřeba pouze 
souhlas poskytovatele dotace a není třeba 
upravený projekt předkládat k novému 
hodnocení. Architekt města na základě 
pokynu Rady města zadal revizi rozpočtu 
a harmonogramu projektu VVTP pro 
upravenou variantu bez podzemních 
sálů a foyer. „Při čisté rekonstrukci koleje 
a nakoupení technologií, bude projekt 
stát 251 milionů bez DPH. Účast města je 
stále 25 % celkových uznatelných nákladů, 

tedy přibližně 
62,5 milionu. DPH 
projektu bude činit 
cca 50 milionů, které 
by při splnění určitých 
podmínek měly být 
z větší části vráceny,“ 
říká architekt města 
Ing. Arch. Radek 
Jiránek.
Pokračování na str. 4

Zastupitelstvo města schválilo projekt vybudování Valdštejnova vědeckotechnického par-
ku v Jezuitské koleji s dotací z Operačního programu „Podnikání a inovace“. Projekt byl ale 
dle požadavku zastupitelů zeštíhlen o přibližně 86,5 milionů korun, a to vypuštěním novo-
stavby podzemních sálů a foyer. 

Redakční rada Jičínského zpravodaje 
rozhodla o umisťování článků občanů, 
neziskových organizací a občanských 
sdružení. Předně byl vyčleněn prostor 
na 3 články o velikosti max. 250 slov 
+ 1 fotografi e do rubriky Jičín žije, 
bude ale možné 1 takovýto článek 
zařadit ještě do Sportu a příp. do 
Kultury (dle tématu). Článek by měl 
být reportážní, případně pozvánkou 
na různé akce apod. a měl by být 
apolitický. V případě, že přijde více 
článků, bude vždy zveřejněn vždy 
jeden článek od daného autora. 
Pokud bude článků nedostatek, ale 
jeden autor jich pošle více, zveřejní 
se všechny články autora do max. 
počtu. Pokud bude autorů více 
a nezbude již prostor v dané rubrice, 
bude bráno v potaz pořadí doručení 
příspěvků, případně dále rozhodne 
o umístění RR. Příspěvky zasílejte 
prosím na dolezalova@mujicin.cz 
s předmětem – článek do zpravodaje. 

Těšíme se na Vaše příspěvky!

Pište s námi
Jičínský zpravodaj!

Zastupitelstvo zvolilo nového starostu města Jičína, současně doplnilo Radu města 
na původních sedm členů. Volba starosty proběhla tajným hlasováním.
Z dvaceti přítomných zastupitelů byl Jiří Liška zvolen 17 hlasy, 3 hlasovací lístky byly ne-
platné. Nový starosta Liška převzal řízení města ihned druhý den a práce to pro něj není 
zcela nová, protože byl starostou Jičína již v letech 1994 – 2002.



Jičínský zpravodaj

2

Občané mohou podávat své 
návrhy změn v územním plánu
Město Jičín připravuje změny v územním 
plánu vydaném v říjnu 2010. Kvůli větší 
informovanosti obyvatel rozhodlo vedení 
města vyzvat tímto občany, aby podávali 
své návrhy na změny v územním plánu 
již nyní. Návrhy je možné zasílat na ad-
resu Městského úřadu, odbor územního 
plánování a rozvoje města, až do 31. října 
2012. Řešené správní území města je ka-
tastrální území Jičín, Robousy, Moravčice 
a Popovice. Důvodem změny územního 
plánu je nashromáždění většího množ-
ství podnětů. Návrhy na pořízení změn 
Územního plánu Jičín může podávat 
město Jičín (z vlastního podnětu), orgán 
veřejné správy, občan obce, fyzická nebo 
právnická osoba, která má vlastnická 
nebo obdobná práva k pozemku nebo 
stavbě na území obce.

Z P R Á V Y  Z  M Ě S T A

A K T U A L I T Y

Nedávno se Jičín připojil mezi měs-
ta, která podporují akci „Evropský 
den bez aut“. Město vyzvalo své 
spoluobčany, aby se vydali třeba na 
tradiční sobotní trhy v centru města 
pěšky nebo na kole. Právě cyklistům 
chce město do budoucna ulehčit po-
hyb a bezpečnost ve městě a okolí 
vybudováním nových cyklostezek. 
Evropský týden mobility je kampaň 
pro občany měst a obcí, která má za cíl 
upozornit na problémy se stále narůsta-
jící automobilovou dopravou, a zároveň 
nabídnout možnosti a výhody alterna-
tivních druhů dopravy.
V Jičíně máme již několik upravených 
cyklotras, např. v lípách, na Popovice 
a od Letné po ul. Raisovu, nebo na 
Holín. Ve městě ale pomalu vznikají 
další cyklotrasy, nejnovější vznikne do 
konce roku po rekonstrukci Bolzanovy 
ulice. Další a navazující trasa na Bolza-
novu ulici by měla vzniknout úpravou 

ulic Fügnerova-Kukulova. Zde by mělo 
dojít také k umístění cyklostezky (cyk-
lopruhu) a zvýšení počtu parkovacích 
ploch. Cyklostezka tak propojí Lipovou 
alej a koupaliště Kníže. „Cílem města 
je postupně tyto stávající a nové trasy 
logicky propojovat a vytvořit tak síť 
bezpečných cyklotras nejen pro pohyb 
městem, ale také v jeho okolí,“ říká mís-
tostarosta Mgr. Petr Hamáček.
Proto město pověřilo pracovnici na 
odboru rozvoje města, aby připravila 
projekt realizace cyklostezek pro Jičín 
a nejbližší okolí. Nyní analyzuje různé 
mapové podklady, územní plány, vlast-
nické vztahy, provádí terénní průzkum 
a jedná s obcemi. V současné době řeší 
propojení Jičína s okolními obcemi, a to  
směrem na Ostružno, Jičíněves, Pra-
chov, Tuř, Bradlec a Robousy. Projekt má 
za cíl nejen zlepšit dopravní dostupnost 
pro cyklodopravu města a okolí, ale 
i obnovit krajinu návratem zeleně.

Jičín chce být městem pro cyklisty

Úřední dny a hodiny
Městského úřadu 

Již dávno neplatí, že na úřad můžete jít 
pouze v pondělí a ve středu. Naši úřední-
ci jsou Vám k dispozici i mimo tyto úřední 
dny, od pondělí do pátku v úředních ho-
dinách. Pondělí a středa, tedy tzv. úřední 
dny, jsou vyhrazeny přímo práci na 
pracovišti a úředníci jsou občanům plně 
k dispozici. Úřední záležitost občana ale 
bude vyřízena i mimo stanovené úřední 
dny, pokud tomu nebudou bránit jiné dů-
vody (např. služební cesty, místní šetření 
apod.), a to po dohodě s úředníkem. 
Úřední hodiny MěÚ Jičín:
Pondělí, středa 8.00 – 17.00
Úterý, čtvrtek, pátek 8.00 – 14.00
V časovém intervalu 11.00-12.30 má 
zaměstnanec nárok na čerpání přestávky 
v práci na jídlo v rozsahu 30 minut.

Dne 17. září pokračovalo veřejné 
ústní jednání k záměru výstavby 
bioplynové stanice v Jičíně. Veřej-
nost se spolu s investory, dotčenými 
orgány a stavebním úřadem sešla 
v porotním sále jičínského zámku, 
aby znovu probrali záměr. Ačkoliv 
proběhla před tímto jednáním 
schůzka zástupců města s investo-
rem, nenašli společně jednoznač-
nou shodu na tom, že by byl projekt 
přehodnocen a od záměru v této 
lokalitě by investor upustil. Nyní se 
tedy bude čekat na rozhodnutí sta-
vebního úřadu, který přezkoumá 
všechny námitky, stanoviska a při-
pomínky účastníků, dotčených or-
gánů i veřejnosti a rozhodnutí vydá 
v řádu několika týdnů. 
Na veřejném jednání investor s pro-
jektanty opět vysvětlili svůj záměr 
přítomné veřejnosti. Poté se k záměru 
vyjadřovala veřejnost, která před-
stavila zamítavé postoje jičínských 
obyvatel. Slovo si vzal bývalý starosta 
města Ing. Martin Puš, který potvrdil 
svůj dlouhotrvající zamítavý postoj 
k bioplynové stanici v Jičíně a obrátil 
se na investora s dotazem, jak budou 
naplňovat kapacitu stanice, která je 
nastavena na 21 000 tun, když Jičín 
a sousední Nová Paka, největší produ-
centi bioodpadu, mají nakládání s bi-
oodpady vyřešené. Ptal se investora, 
zda má vyřešené smlouvy s okolními 

obcemi, případně co tedy bude ve sta-
nici fermentovat, zda mu opravdu stačí 
region Jičínska a nestane se tak, že se 
bude bioodpad dovážet z širokého 
okolí. Dalším dotazem se na investora 
obrátil Ing. Ladislav Komárek, který se 
ptal, zda má investor spočítáno, o kolik 
procent se sníží ceny bytů v blízkosti 
bioplynové stanice a zda se zaváže 
dorovnat toto snížení cen. Investor 
odpověděl, že nikoliv, protože nepočítá 
s tím, že by bioplynová stanice měla 
vliv na ceny bytů. Ing. Ladislav Brykner 
argumentoval zkušenostmi a nespoko-
jeností z jiných obcí, kde bioplynová 
stanice vyrostla, a které by s jejich vý-
stavbou v obci již znovu nesouhlasily. 
„Město najalo právní kancelář, aby ho 
zastupovala v celé záležitosti. Nadále 
samozřejmě nesouhlasíme s tímto 
projektem. Ačkoliv jsme vedli jednání 
s investorem, nechce od svého záměru 
ustoupit,“ uvedl místostarosta města 
Mgr. Petr Hamáček. Za město se tedy 
na jednání vyjádřil právník advokátní 
kanceláře, která město zastupuje 
a oznámil, že město podává hned ně-
kolik námitek. Město trvá na svém po-
stoji, že záměr je v nesouladu s územ-
ním plánem města Jičína, dále že není 
ani v souladu se strategickým plánem 
rozvoje města a s cíli a úkoly územního 
plánování. Záměr by tak degradoval 
Jičín z pohádkového a Valdštejnova 
města na svozové místo bioodpa-

du v regionu a je také v nesouladu 
s plánem odpadového hospodářství. 
Dále má projektová dokumentace 
dle právníků určité vady a je neúplná, 
závazná stanoviska dotčených orgánů 
jsou nedostatečně odůvodněna, resp. 
jsou neaktuální. Z hlediska veřejnosti 
má záměr téměř nulový dopad na za-
městnanost ve městě a soukromý in-
vestiční záměr převažuje nad zájmem 
veřejným. Taktéž není zcela vyřešena 
doprava. Dále byla podána námitka 
k procesu posouzení vlivů záměru na 
životní prostředí (EIA). Právní zástupce 
investora následně obvinil vystupující 
ze lží a politikaření a jedinou námitku, 
kterou připouští, je možný nesoulad 
s územním plánem města. 
Územní řízení týkající se vybudování 
bioplynové stanice v Jičíně v místě bý-
valé mlékárny dále pokračuje, protože 
Krajský úřad vrátil Stavebnímu úřadu 
toto řízení k opětovnému projednání. 
Koncem července proběhlo veřejné 
ústní jednání, kde účastníci řízení 
a občané podávali své námitky a při-
pomínky k záměru. Na jednání byla 
také probírána závazná stanoviska 
dotčených orgánů, námitky účastníků 
řízení a připomínky veřejnosti. Poté 
bylo ústní jednání přerušeno a sta-
vební úřad nařídil místní šetření přímo 
v objektu bývalé mlékárny, kde by 
měla bioplynová stanice vyrůst. 
Plánovaná kapacita biostanice byla 

původně 27,8 tisíc tun odpadu za rok, 
záměr byl ale při posuzování vlivu na 
životní prostředí zafi xován na objemu 
21 tisíc tun odpadu ročně. Samotné 
město Jičín vyprodukuje ročně pouze 
cca 1 tisíc tun biologicky rozložitelného 
odpadu, s okolními obcemi max. 3 tisí-
ce tun, z něhož podstatná část je zpra-
cována v jičínské kompostárně. Autoři 
projektu počítají s tím, že se do Jičína 
bude svážet ke zpracování biologický 
odpad z celého okresu Jičín. Hlavními 
složkami odpadu by měly být - biolo-
gicky rozložitelný komunální odpad 
(např. vytříděný odpad z domácností), 
kaly z ČOV, zelená tráva ze zahrad a ve-
řejných prostranství, siláž a zemědělské 
bioodpady, odpady ze zpracování masa 
a prošlé potraviny jako ovoce, zelenina, 
mléčné a pekárenské výrobky. 
Pozn.: omlouváme se za uvedení mylné 
informace ve zpravodaji č.4, že je v bio-
plynové stanici plánováno zpracování 
odpadu v objemu 27,8 tisíc tun ročně 
- po posouzení vlivů na životní prostředí 
byl tento objem snížen na 21 tisíc tun. 
Dále bylo uvedeno – dle tiskových zpráv 
města Jičína z roku 2009, že bude ve 
stanici zpracovávána prasečí kejda, ex-
krementy chovů drůbeže nebo uhynulá 
zvířata. Toto tvrzení investoři popírají 
a v aktuální projektové dokumentaci 
k územnímu řízení není tato složka od-
padu uvedena.

-MD-

BIOPLYNOVÁ STANICE V JIČÍNĚ
Stavební úřad bude nejbližších týdnech rozhodovat o výstavbě bioplynové stanice v Jičíně

Společenstvo kominíků varuje 
občany před nepoctivými 

fi rmami
Blíží se topná sezona a povinná údržba 
komínů, a proto se dopisem na náš úřad 
obrátilo Společenstvo kominíků ČR. Toto 
dobrovolné profesní sdružení čítající na 800 
kominíků ve svém dopise varuje před fi rma-
mi, které si na řemeslnou živnost kominictví 
nabírají osoby bez odborné způsobilosti 
a své služby poté nabízejí fi rmám i jednot-
livcům. Neodborné provedení kominických 
prací může tak být dle jejich dopisu rizikem 
jak pro zdraví, tak pro majetek. Kominíci při 
provedení kontroly musí zákazníkovi vydat 
zprávu o provedených úkonech, kterou 
většina zákazníků použije také jako zprávu 
pro pojišťovnu při pojištění domácnosti 
anebo nemovitosti. Kontrolu odbornosti 
můžete provést na webových stránkách 
www.skcr.cz nebo tel. 602 285 022.

Prodloužení lhůty k nahlížení 
do registru oznámení

V Jičíně bylo možné nahlížet do elektro-
nického registru oznámení, který vznikl na 
základě zákona č. 159/2006 Sb., o střetu 
zájmů, ve lhůtě 15 pracovních dnů ode 
dne doručení přístupového hesla. Vedení 
města se však domnívalo, že by tato lhůta 
mohla být delší, a proto byla lhůta pro-
dloužena na 180 dní. Zákon o střetu zájmů 
defi nuje, že veřejní funkcionáři jsou povin-
ni podávat oznámení o činnostech, ozná-
mení o majetku a oznámení o příjmech, 
darech a závazcích, a tím se vytváří tzv. 
registr oznámení. Registr vede příslušný 
evidenční orgán i v elektronické podobě, 
vydává uživatelské jméno a přístupové 
heslo k nahlížení do registru. Zákon však 
nestanoví délku platnosti přístupu. Dle 
telefonických informací se praxe v rámci 
veřejné správy liší od 1 dne až po roky. 

Výběrové řízení
na ředitele K-klubu

Město Jičín vyhlásilo konkurzní řízení na 
obsazení pozice ředitele/ředitelky K-klu-
bu – střediska volného času s nástupem 
od 2. 1. 2012. Uzávěrka přihlášek je 15. říj-
na. Předpokládaná doba výkonu činnosti 
je dle školského zákona 6 let. Tato pozice 
bude ke konci roku uvolněna z důvodu 
odchodu dlouholetého ředitele K-klubu 
Martina Zajíčka do penze.

Držitelé průkazů ZTP a ZTP/P, kterým 
bylo v minulosti vydáno zvláštní ozna-
čení do vozidla pro parkování O1 AA 
+ pěti nebo šestimístné číslo, mají 
možnost si ve lhůtě nejpozději do 
31. 12. 2012 vyměnit toto označení za 
parkovací průkaz. Po této lhůtě zvláštní 
označení O1 pozbývají platnosti. 
Parkovací průkazy vydává Městský 
úřad Jičín, odbor sociálních věcí 
a zdravotnictví, na adrese: Jičín, 
Havlíčkova 56, v přízemí, dveře č. 21, 
Ing. Markéta Bezvodová - telefonní 
číslo 493 545 241.

K vydání 
průkazu je 
třeba vyplnit 
žádost, dolo-
žit fotografi i 
o rozměru 
35 x 45 mm 
odpovídající 
s o u č a s n é 
podobě, průkaz ZTP nebo ZTP/P a stá-
vající zvláštní označení do vozidla pro 
parkování O1. Osobní účast držitele 
průkazu je nutná. Parkovací průkaz je 
vystaven na počkání.

UPOZORNĚNÍ PRO DRŽITELE PRŮKAZU ZTP

Všechny děti mají právo vyrůstat 
v rodině. Nejlépe v dobře fungující 
biologické rodině. V České republice 
je však nezanedbatelný počet rodin, 
které nejsou schopny se z různých 
důvodů adekvátně postarat o své děti 
tak, aby byl zabezpečen jejich příznivý 
vývoj. Negativním dopadem takových 
jevů je vysoký počet dětí umístěných 
v ústavních zařízeních. Nemohou-li se 
děti z nějakého důvodu vrátit zpět do 
své biologické rodiny, hledají orgány 
sociálně-právní ochrany dětem rodinu 
náhradní. Cílem takového snažení je 
zabezpečit dětem umístěným v koje-
neckých ústavech nebo dětských do-
movech stabilní rodinné zázemí.

Náhradní rodinná péče je upravena 
zákonem a má několik typů. Mezi ty 
základní patří osvojení (adopce), pěs-
tounská péče a pěstounská péče na 
přechodnou dobu. Každá z nich má 
svá specifi ka a přináší nejen radost 
a naplnění, ale také úskalí a problémy.
Uvažujete o přijetí dítěte do náhrad-
ní rodinné péče a nevíte, co takové 
rozhodnutí obnáší? Bližší informace 
Vám budou poskytnuty na Městském 
úřadě Jičín, odboru sociálních věcí 
a zdravotnictví – úseku sociálně-právní 
ochrany dětí.

Mgr. Kateřina Pourová
odbor sociálních věcí a zdravotnictví

Opuštěné děti potřebují náhradní rodiče.
I Vy můžete pomoci.

Dne 1. 6. 2012 nabyl účinnosti zákon č. 
119/2012 Sb., který novelizoval zákon 
č. 111/1994 Sb., o silniční dopravě. 
Podnikatelé, kteří byli ke dni nabytí 
účinnosti tohoto zákona oprávněni 
provozovat koncesovanou živnost 
Silniční motorová doprava – vnit-
rostátní (mezinárodní) příležitostná 
osobní, vnitrostátní (mezinárodní) 
linková osobní, vnitrostátní zvlášt-
ní linková, mezinárodní kyvadlová 
nebo Silniční motorová doprava 
– nákladní vnitrostátní (mezinárod-
ní) provozovaná vozidly o největší 
povolené hmotnosti nad 3,5 tuny 
a hodlají po nabytí účinnosti tohoto 
zákona provozovat koncesovanou 
živnost v rozsahu předmětu podnikání 
Silniční motorová doprava – osobní 
provozovaná vozidly určenými pro 
přepravu více než 9 osob včetně ři-
diče nebo Silniční motorová doprava 
nákladní provozovaná vozidly nebo 

jízdními soupravami o největší povole-
né hmotnosti přesahující 3,5 tuny, jsou 
– li určeny k přepravě zvířat nebo věcí, 
jsou povinni do 1 roku ode dne nabytí 
účinnosti zákona č. 119/2012 Sb. požá-
dat o změnu rozsahu předmětu podni-
kání a doložit doklady podle zákona č. 
111/1994 Sb., o silniční dopravě v plat-
ném znění. Není – li žádost podána do 
31. 5. 2013, změní živnostenský úřad 
rozhodnutí o udělení koncese vydané 
před nabytím účinnosti tohoto záko-
na v rozsahu předmětu podnikání na 
Silniční motorovou dopravu – osobní 
provozovaná vozidly určenými pro 
přepravu nejvýše 9 osob včetně řidiče 
nebo Silniční motorová doprava – ná-
kladní provozovaná vozidly nebo jízd-
ními soupravami o největší povolené 
hmotnosti nepřesahující 3,5 tuny, jsou 
- li určeny k přepravě zvířat nebo věcí. 
Případné dotazy: tel. 493 545 451, 
email: kutkova@mujicin.cz

Upozornění pro podnikatele provozující kon-
cesovanou živnost Silniční motorová doprava

Poplatek za komunální odpad a za psy
Upozorňujeme občany, že dnem 30. září 2012 skončila splatnost pololetní 
úhrady za komunální odpad a za psa. Prosíme, abyste pololetní platbu pro-
vedli co nejdříve, a to přímo na pokladně Městského úřadu, převodem na účet 
nebo poštovní poukázkou. Místní poplatek za komunální odpad činí na osobu 
v Jičíně 492 Kč/rok a v Popovicích 396 Kč/rok. Poplatek za psa činí 1000 Kč/rok 
pro obyvatele panelových domů a 400 Kč/rok pro obyvatele rodinných domů. 
Senioři platí 200 Kč/rok a občané okolních obcí (Popovice, Robousy, Soudná 
a Sedličky) 60 Kč/rok. 

Iveta Machová, ekonomický odbor

Ministerstvo dopravy doporučuje 
držitelům řidičského oprávnění skupin 
C, C+E (C1, C1+E) a D, D+E (D1, D1+E), 
jimž končí platnost průkazu v roce 
2013, a nejsou řidiči v pracovně-práv-
ním vztahu, případně držiteli průkazu 
profesní způsobilosti řidiče, aby si jej 
vyměnili nejpozději do konce roku 
2012. Stihnete tak ještě starou úpravu 
zákona a řidičský průkaz bude mít 
platnost 10 let.

Doporučení se týká především těch ři-
dičů, kteří by si chtěli dřívější výměnou 
ušetřit návštěvu příslušného obecního 
úřadu po uplynutí pětiletého cyklu. Do 
19. 1. 2013 se totiž vydávají řidičské 
průkazy podle současné platné právní 
úpravy s dobou platnosti na 10 let. Od 
19. 1. 2013 bude vydáván řidičský prů-
kaz s dobou platnosti na 5 let.

-MD-
zdroj: tisková zpráva Ministerstva dopravy

Řidičský průkaz skupin C+D si vyměňte do 
konce roku, bude mít delší platnost

Od 1. 7. 2012 spustilo Ministerstvo 
vnitra speciální informační systém 
– Základní registry veřejné správy, 
kde všechny údaje o občanech bu-
dou shromážděny na jednom místě 
a všechny úřady je tak mohou efektiv-
ně sdílet. „Důležité ale je, aby si občané 
včas nahlásili svoji doručovací adresu, 
kam lze zasílat úřední korespondenci, 
a to na ohlašovně v přízemí Městské-

ho úřadu v Havlíčkově ulici, evidence 
obyvatel, paní Horáková nebo Pod-
lipná, nebo na telefonu 493 545 357. 
Úřednice do systému tato data jednou 
zavedou a všechny úřady pak budou 
mít správné a aktuální informace,“ 
vysvětluje tajemník Městského úřadu 
Ing. Peter Bareš. Současně občan po-
prvé v historii získá kontrolu a přehled 
nad tím, jaká data o něm stát vede.

Základní registry veřejné správy fungují, 
prosíme občany o spolupráci
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Vážení spoluobčané, 
tímto bych Vás rád seznámil s úkoly, 
které plnili a plní strážníci Městské 
policie Jičín. 
Nejdříve chci vyhodnotit činnost 
strážníků Městské policie Jičín do 
konce září 2012. V období prázdnin 
se strážníci městské policie více zamě-
řovali na veřejný pořádek, a to hlavně 
v okolí dětských hřišť, zámecké zahra-
dy, městského koupaliště, lesoparku 
u rybníka Kníže a i v nočních hodinách 
v ulicích Denisova, Fűgnerova, Ruská, 
a také v okolí Valdštejnova a Žižkova 
náměstí. Větší pozornost byla také 
věnována kouření a popíjení alkoho-
lických nápojů na veřejnosti, kde je to 
zakázáno. Samozřejmě velkou pozor-
nost věnujeme i naší mládeži.
O prázdninách v měsících srpnu 
městská policie zaznamenala u naší 
mládeže větší návštěvnost nočních 

podniků, a s tím byl spojen i vyšší 
počet incidentů v nočních hodinách 
(vandalismus a rušení nočního klidu). 
Na základě přání občanů zde bydlících 
a hlavně na základě rozhodnutí Rady 
města Jičína, jsou v našem městě nové 
dva kamerové body. Jeden na křižo-
vatce ulic Ruská a 17. listopadu, který 
je napojen na budovu Arisu a druhý na 
křižovatce ulic Denisova a Fűgnerova 
a ten je napojen na budovu Městské 
knihovny Jičín. Do budov Arisu i Měst-
ské knihovny Jičín je rozvod optické 
metropolitní sítě, na které se mimo 
jiné přenáší i záznam městského ka-
merového dohlížecího systému v Jičí-
ně. Tyto záznamy slouží jako důkaz při 
projednávání přestupkového jednání. 
Na základě stížnosti občanů se v měsí-
cích srpnu a září strážníci Městské poli-
cie Jičín daleko více zaměřili na noční 
podnik „Tančící dům“, který se nachází 

v ulici Denisova. Celá záležitost rušení 
nočního klidu v této oblasti byla pro-
jednána i s provozovatelem tohoto 
nočního podniku. Provozovatel přislí-
bil, že ve spolupráci s Městskou policií 
Jičín napomůže celou záležitost rušení 
nočního klidu omezit na minimum. 
U Městské policie Jičín budou posíleny 
noční služby v pátek a v sobotu s cílem 
maximálně omezit rušení nočního kli-
du na území celého našeho města.
V září proběhl v Jičíně tradiční festival 
„Jičín město pohádky“, a to od 11. 9. do 
16. 9. 2012. Na tomto festivalu se všich-
ni strážníci městské policie podíleli, jak 
při zabezpečení veřejného pořádku, 
tak i při organizaci festivalu. Letošní 
ročník proběhl v klidu, a to je i záslu-
hou většího dohledu strážníků, jak ve 
dne, ale hlavně v nočních hodinách. 
Během festivalu nedošlo k žádným 
větším škodám na majetku a drobné 

incidenty vyřešili strážníci na místě 
s pachateli přestupkového jednání.
V měsíci září opět strážníci městské 
policie zahájili dohled u přechodu 
pro chodce v blízkosti základních 
a středních škol. Strážníci dlouho-
době kontrolují zastavení a stání na 
místech, kde je to zakázáno (chod-
níky, přechody, zastávky autobusů, 
křižovatky atd.). Přestupky v dopravě 
projednávají strážníci s přestupci 
na základě předvolání na služebně 
městské policie. Strážníci více kontro-
lují páteční a sobotní trhy po stránce 
dodržování tržního řádu, a také po 
stránce dodržování zastavené plochy 
jednotlivými stánky.
V příštím roce u Městské policie Jičín 
bude zřízen nově pult centrální ochra-
ny a městská policie převezme hlídání 
všech objektů města. Tím městská 
policie ušetří nemalé náklady, které 

město Jičín vynakládá na hlídání těch-
to objektů. Od příštího roku se také 
připravuje zvýšení počtu přechodů, 
u kterých strážníci v ranních hodi-
nách zabezpečují bezpečný přechod 
chodců, také systémové posílení noč-
ních služeb se zaměřením na pátky 
a soboty. U Městské policie Jičín se od 
příštího roku připravuje zřízení cyklis-
tických hlídek.  
Velice moc děkuji a také si velmi 
vážím spolupráce s občany našeho 
města, kteří městské policii v mnoha 
ohledech pomáhají. Jsem moc rád, 
že počet lhostejných občanů našeho 
města se snižuje, což je nejvíce znát na 
zvýšeném počtu telefonátů na linku 
156. Vážím si i konstruktivní kritiky, 
která vede ke zlepšení celkové situace 
v našem krásném městě.

Velitel Městské policie Jičín
Bc. Karel Juryca

O T E V Ř E N Á  R A D N I C E

Č I N N O S T  M Ě S T S K É  P O L I C I E  J I Č Í N

V této rubrice jsme postupně představili celý Městský úřad Jičín, jeho jednotlivé odbory a jejich práci. Nyní v každém čísle zpravodaje představíme příspěvkové organizace 
města a přiblížíme Vám jejich činnost, a to velmi zajímavou formou – rozhovory s řediteli jednotlivých organizací.

Správa nemovitostí města Jičína
Ředitel:  Ing. Pavel Bílek
Kontakt: 493544560
Webové stránky: www.snmj.cz
Sídlo organizace:
17. Listopadu 1074, 50601, Jičín

1) Pane řediteli, řekněte nám ve zkratce 
něco o Vaší organizaci - co zajišťujete, 
kolik máte zaměstnanců apod.?
Naše organizace byla založena dne 
16. 7. 2009 statutárním Městem Jičín, 
jako jediným akcionářem. Účelem bylo 
zajistit převod Městského bytového pod-
niku Jičín - zrušené příspěvkové organizace 
k 30. 4. 2010 na akciovou společnost, a tím 
usnadnit a zefektivnit řízení dodávek tepla, 
teplé užitkové vody a elektrické energie 
pro odběratele ve městě Jičíně. Neméně 
důležitým účelem bylo zajištění správy, 
provozu, údržby a modernizace bytového 
a nebytového fondu Města Jičína.
Dne 1. 5. 2010 byla uzavřena Smlouva o pro-
deji zrušené příspěvkové organizace mezi 
Městem Jičín jako prodávajícím a obchodní 
společností Správa nemovitostí města Jičína. 
Od tohoto data také aktivně působíme na 
trhu výrobců a dodavatelů tepla, teplé vody 
a energie. V oblasti bytového hospodářství 
řešíme opravy, údržbu a provoz městských 
bytů a nebytových prostor od externích 
dodavatelů a i naším střediskem údržby. 
Spravujeme i domy bytových družstev 
a společenství vlastníků bytových jednotek 
nejenom v Jičíně. Počet spravovaných bytů 
a nebytových prostorů se vyšplhal na číslo 
2 346. Tuto rozsáhlou činnost zajišťujeme 
se stále snižujícím se stavem zaměstnanců, 
kterých je v tomto roce 21.
2) Spravujete taky školská zařízení? Jaké 
činnosti jsou spojeny se správou budov? 
Spravujeme jak městské bytové domy, tak 
domy, které byly městem v roce 2005-2009 
zprivatizovány, a ve kterých vznikla spole-
čenství vlastníků bytových jednotek. Škol-
ská zařízení nespravujeme, ale do všech 
základních škol (kromě 1. ZŠ) a mateřské 
školy Máj dodáváme teplo. Dále dodává-
me do haly a bazénu elektrickou energii. 
A v čem konkrétně tkví správa těchto bu-
dov? Zjednodušeně je to zajišťování služeb 
v oblasti technické, ekonomické a právní. 
Prakticky se snažíme být nápomocni při ře-
šení běžných i složitějších problémů, které 
mnohdy před vlastníky bytů či domů život 
postaví. Namátkou snad jen pomoc při 
zajišťování úvěrů, dotací, pomoc s volbou 
do statutárních orgánů, vedení účetnictví, 
řešení reklamací, sledování úhrad do fondů 
oprav a případná pomoc při vymáhání po-
hledávek vzniklých z tohoto titulu, a mno-
ho dalších činností souvisejících s údržbou 
nemovitostí.
3) Máte na starost i domy mimo Jičín? 
Spravujeme prozatím 9 bytových domů ve 
Valdicích, z toho v jednom domě máme 

v nájmu i domovní kotelnu. Dva z těchto 
domů jsou ve vlastnictví bytových družstev, 
přičemž jedno bylo založeno před výstavbou 
domu a druhé před jeho koupí. V dalších 
5 domech byla založena společenství vlast-
níků bytových jednotek. Ve 2 zbývajících 
domech s malým počtem bytů nebyla žádná 
právnická osoba založena. Dále spravujeme 
domovní kotelnu v Mlázovicích a 1 bytový 
dům v Libáni, ve kterém také vzniklo spole-
čenství vlastníků jednotek. 
4) Kromě správy se zabýváte také tepel-
ným hospodářstvím, tedy dodáváte teplo 
a elektřinu?
Ano, jsme držiteli licence na výrobu a do-
dávku tepla a teplé užitkové vody, a též dr-
žiteli licence na výrobu a dodávku elektric-
ké energie. Ročně vyrobíme cca 100 000 GJ 
tepla a 2,5 mil. kWh el. energie.
5) S tím souvisí také otázka cen energií. 
Vše se zdražuje, mají se občané připravit 
i na zdražení energií?
Naše průměrná cena tepla za letošní rok 
a za dva předcházející roky zůstala na 
stejné úrovni, a to konkrétně na 509 Kč bez 
DPH za 1 GJ. Konečná kalkulace na příští rok 
ještě není dokončena, ale z důvodů stoupa-
jící ceny plynu za období posledních 3 let 
budeme muset základní průměrnou cenu 
tepla také navýšit. Předpokládá se navýšení 
o 3 - 4 %. To však ještě bude předmětem 
jednání představenstva společnosti a její 
valné hromady.
6) Nakupujete energie přes burzu?
Na nákup energií, a to především zemního 
plynu, klade naše organizace velký důraz. 
Již druhým rokem spolupracujeme s mezi-
národně uznávanou poradenskou společ-
ností v oblasti energetiky, se společností 
ENA Ltd. Energy Analyses Praha. Konkrétně 
preferujeme produkt fi xní roční ceny. Tímto 
krokem dosahujeme maximálního zviditel-
nění nákladu na palivo v rámci kalkulace 
ceny tepla pro příslušné roční období. Cenu 
za dodávku plynu dnes většina dodavatelů 
(RWE, Pragoplyn, Vemen, a další) stanovuje 
jako násobek denní ceny plynu obchodo-
vané na EVROPEN ENERGY EXCHANGEN 
AG násobenou hodnotou směnného devi-
zového trhu pro příslušný den stanovený 
Českou národní bankou. Tento násobek je 
dále navýšen o příslušnou obchodní marži 
konkrétního obchodníka. Současný nákup 
plynu je tedy dán především denním devi-
zovým kurzem a denní cenou produktu na 
zmiňované německé burze EEX.
7) Spravujete tolik bytů – setkáváte se 
také s nějakými problémy? Nemám na 
mysli technické problémy domů, ale např. 
s nájemníky? 
Naše společnost spravuje k dnešnímu dni 
v Jičíně 612 nájemních bytů. Z tohoto počtu 
byla na 162 bytů poskytnuta státní dotace 
a nájemci těchto bytů jsou současně i členy 
bytových družstev, která byla při výstav-

bě domu za účelem sdružení fi nančních 
prostředků založena. Dalších 121 bytů ze 
shora uvedeného počtu jsou byty v domech 
s pečovatelskou službou a byty sociální. Při-
bližně 2/3 z označených bytů jsou užívány 
nájemci s nájemní smlouvou uzavřenou na 
dobu neurčitou. Zbývající část bytů je přene-
chávána do nájmu na dobu určitou na jeden 
rok a za předpokladu, že nájemci řádně plní 
své povinnosti.
A tady se dostávám k odpovědi na Vaši 
otázku. Mnozí nájemci, kteří získali městský 
byt ze sociálního hlediska, brzy po svém na-
stěhování zcela zapomínají, že nájem bytu 
s sebou nese rovněž povinnosti, především 
pak povinnost platit řádně nájemné. I když 
je s nimi uzavřena nájemní smlouva pouze 
na dobu určitou, jejich vystěhování při ne-
plnění povinností je velmi zdlouhavé a vy-
máhání dluhů ještě složitější. A to nemluvím 
o tom, že po takovýchto nájemcích zůstává 
i byt značně „vybydlený“. Mnozí naši dlužníci 
řeší své závazky vůči pronajímateli uznáním 
svého dluhu a dohodou o pravidelných 
měsíčních splátkách, přitom však často své 
sliby nemyslí vážně. Všichni víme, že nikdo 
jiný, než Město Jičín, těmto lidem pomoc-
nou ruku nepodá. Je však s podivem, že 
přednější pro některé z nich je např. úhrada 
ceny za ostříhání jejich psa, než úhrada ná-
jemného. A jak danou situaci řešit? Snad jen 
tím, že i městské byty budou poskytovány 
osobám, skýtajícím záruky řádného plnění 
povinností. Tím nechci říct, že i naši slušní 
nájemci se nemohou dostat do problémů, 
například po vyúčtování služeb, když vyúč-
tovaný nedoplatek nedokážou jednorázově 
uhradit. Rozdíl mezi nimi a těmi druhými je 
však v tom, že ti slušní mají sami snahu své 
problémy řešit a především pak plnit i své 
sliby a dodržovat dohody o splátkách. 
Problémy však nemáme pouze s nájemci 
bytů. Také někteří vlastníci, do jejichž bytů 
dodáváme služby, nám nehradí řádně 
zálohy a následně ani vyúčtované náklady. 
V těchto případech uvažujeme o předání 
pohledávek k vymožení některému exeku-
torskému úřadu. 
8) Chystáte na příští rok nějaké novinky? 
(např. nové vyúčtování apod.)
Ano, chystáme. Vyúčtování energií bude 
jako již po několik let dodáno jednotlivým 
odběratelům (nájemcům či vlastníkům 
bytů) do konce měsíce března. V rámci 
úspor ale už nebudeme využívat služeb 
České pošty a poukazovat přeplatky pomo-
cí složenek. Budeme je posílat na bankovní 
účty jednotlivých uživatelů bytů.

Zpráva o činnosti Zastupitelstva města
Usnesení č. 11/21/ZM

Vypracování návrhu regulačního plánu „Jičín-lokalita 
stávajícího autobusového nádraží“ a zadání schválení

Město Jičín zadalo v roce 2007 vypracování regulačního plánu 
na území obsahující plochu historického jádra města i plochu 
stávajícího autobusového nádraží. Smlouvu měla fi rma 
Urbanistické středisko Brno na celé území. Došlo k vypraco-
vání a úhradě první etapy - průzkumy a rozbory, odborná 
a technická pomoc při vypracování návrhu zadání. V roce 2009 
došlo k rozdělení území pro plochu historického jádra města 
i plochu stávajícího autobusového nádraží. Byl podepsán do-
datek smlouvy vztahující se k ploše historického jádra města. 
Smlouva k území stávajícího autobusového nádraží nebyla 
podepsána s tím, že se danou problematikou budeme zabývat 
po schválení územního plánu a regulačního plánu historického 
jádra města. Odbor ÚPaRM doporučil pokračování spolupráce 
s fi rmou Urbanistické středisko Brno, protože zná celé území 
města. S novou soutěží lze předpokládat navýšení ceny, z 
důvodu nutnosti průzkumu celého území.

ZM odložilo rozhodnutí ve věci schválení smlouvy o dílo 
mezi městem Jičín a fi rmou Urbanistické středisko Brno
a odložilo rozhodnutí ve věci návrhu zadání „Regulačního 
plánu Jičín – lokalita stávajícího autobusového nádraží“.

Usnesení č. 33/21/ZM
Kasárna Jičín

Komise pro řešení prostoru bývalých kasáren v lipové aleji 
v Jičíně se sešla dne 19. 6. 2012 a navrhla tyto závěry.
1) Komise doporučuje ZM vypsat veřejnou zakázku na II. 

etapu demoličních prací, přičemž rozsah demoličních 
prací bude upřesněn až na základě vysoutěžené ceny 
demolic a dle aktuálních skutečností.

2) Komise doporučuje ZM pověřit MěÚ Jičín jednáním 
ohledně majetkových záležitostí v areálu kasáren 
s Okresním soudem v Jičíně.

3) Dle územního plánu je nutné zpracovat územní studii 
dle stavebního zákona, která řeší komplexní návrh území 
včetně infrastruktury. Odbor ÚPaRM doporučil dořešit 
obsah zadání a vybrat projekční kancelář, která vypracuje 

územní studii kasáren. Architekt města doporučuje archi-
tektonicko-investorskou nebo architektonickou soutěž.

ZM pověřilo MěÚ Jičín jednáním ohledně majetkových 
záležitostí v areálu kasáren s Okresním soudem v Jičíně.
Uložilo odboru investiční výstavby připravit zadávací 
podmínky na veřejnou zakázku dle zákona č. 137/2006 
Sb., o veřejných zakázkách na akci „Demolice stávajících 
objektů kasáren Jičín - etapa II“.

Usnesení č. 2/23/ZM
Slib nového člena ZM

Dne 31. 7. 2012 rezignoval na svůj mandát pan Ing. Jan 
Jiřička, zastupitel za Volbu pro město z pracovních důvodů. 
Dle ustanovení § 56 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do 
zastupitelstev obcí nastupuje za člena zastupitelstva ná-
hradník z kandidátní listiny téže strany v určeném pořadí. 
Ke dni 1. 8. 2012 tak vznikl mandát člena zastupitelstva 
města Jičína panu Mgr. Vlastislavu Matuchovi.
ZM vzalo na vědomí složení slibu nového člena ZM 
Mgr. Vlastislava Matuchy

N Á Z O R Y  Z A S T U P I T E L Ů
V této nové rubrice najdete odpovědi Vašich zastupitelů na zajímavá a diskutovaná témata v Jičíně. Každé číslo se 
zeptáme zástupců jednotlivých stran a seskupení na jejich názor na dané téma a zeptáme se také jednoho náhod-
ně vybraného občana. Každá strana či seskupení si vždy vybere pouze jednoho zástupce, který na dotaz odpoví. 
Odpověď musí být stručná a výstižná. Názory budou také zveřejněny na webových stránkách města v nové rubrice.

Aktuální téma: Cyklostezky v Jičíně.
Mgr. Jan K. Čeliš,
Strana práv občanů Zemanovci
Za podstatné považuju vytvoření systé-
mu. Na papíře mnohé je, pokoušel jsem 
se přispět i svým malým dílem projektem 
„cyklotrasa kolem Jičína“. Bohužel ale také 
musím říci, že zaspali ti, kteří cyklostezky 
měli prosazovat předtím, než se začaly sta-
vět v Jičíně supermarkety. V Rozhovorech 
o krajině ve Valdštejnské loggii odpověděli 
nedávno vysokoškolští studenti na otázku, 
co jim v Jičíně chybí, opakovaně a shodně: 
kromě možnosti realizovat určité oblasti 
kultury také cyklostezky.
Josef Dvořák, ČSSD
Budování cyklostezek v Jičíně má v sou-
časnosti a minulosti velký dluh. Potřeba 
a nutnost budování nových tras je důležitá 
z hlediska bezpečnosti cyklistů, zlepšení 
životního prostředí a kondice nás občanů. 
Vznik nových tras plně podporujeme a bu-
deme nápomocni při řešení jejich vzniku 
a fi nancování. Velký problém při vzniku no-
vých tras vidíme v nedostatku místa v úz-
kých ulicích města. Jako nejbližší realizaci 
vidíme výstavbu cyklostezky podél Cidliny 
kolem KB s napojením na stávající trasu do 
Popovic a další v Bolzanově ulici.
Ing. Ladislav Brykner, ODS
Cyklostezky jsou potřebné a jejich budová-
ní nutností. V minulém volebním období se 
scházela komise pro cyklostezky a prosadi-
la do územního plánu ucelený cyklookruh 
s napojením na cyklotrasy vedoucí z Jičína. 
Ten provede cyklisty bezpečně celým Jičí-
nem. Realizace cyklookruhu naráží na růz-
né překážky a nepochopení. Město má ale 
povinnost nabídnout občanům alternativu 
k automobilové dopravě. Je to i způsob, jak 
zlepšit životní prostředí v Jičíně a podnítit 
občany k zdravějšímu způsobu života. 
Pokud se bezpečné cyklostezky podaří 
vybudovat, občané je začnou více využívat. 
O tom jsem přesvědčen.
Mgr. Vlastislav Matucha, Volba pro město
Cyklostezky chápeme jako komunikace, 
po kterých lze na kole dosáhnout cíle bez 
kontaktu s automobily. Obecně platí, že 
čím více je cyklostezek, tím více cyklistů, 
a tím méně automobilů v ulicích. Z tohoto 
pohledu je problém dostat se ze všech 
směrů do centra města (zejména z N. Města 
- Jih) a pak hlavně z Husovy ulice pokra-
čovat Hradeckou do průmyslové zóny. 

Bylo chybou, že při rekonstrukci Hradecké 
ulice se nepodařilo prosadit cyklostezku 
do projektu. Situace není katastrofální, ale 
občané města Jičína - města sportovců, by 
si zasloužili víc.
Mgr.Luděk Havel, Sdružení pro Jičín
Cyklistika jako alternativní způsob dopravy 
má zvláště uvnitř měst velkou budoucnost. 
Vedle páteřních cyklotras určených zejména 
pro turisty je třeba vytvářet podmínky pro 
bezpečnou jízdu cyklistů na území celého 
města. Zejména se musíme soustředit na 
místa, kudy projíždí nebo by potenciálně 
mohlo projíždět větší množství cyklistů na-
příklad do práce, škol, na sportoviště, k obyt-
ným zónám atd. Zároveň musíme zajistit 
i kvalitní stojany na kola po celém městě.
MUDr. Petr Lisý, Věci veřejné
Cyklostezky v Jičíně podporuji, ale měly 
by být řešeny smysluplně. Bezpečnost 
všech účastníků silničního provozu je jistě 
potřebná, a proto by veřejnosti mělo být 
představeno a dáno k široké diskuzi kom-
plexní řešení cyklostezek v našem městě. 
Samozřejmě je také potřeba naslouchat 
názorům obyvatel ulic, ve kterých mají 
být cyklostezky vybudovány a respektovat 
jejich připomínky.
Bc. Tomáš Frýba, TOP 09
Otázku cyklostezek řeší poměrně dobře již 
schválený územní plán města. Jde o to, aby 
na kole do centra města mohli co nejbez-
pečněji dorazit obyvatelé města prakticky 
ze všech městských částí a opačně. V první 
fázi by měly cyklostezky vznikat především 
tam, kde je to v souladu s již zmíněným 
územním plánem, a kde se plánují i rekon-
strukce ulic tak, abychom omezili náklady 
na jejich výstavbu na minimum. Jejich 
výstavbu tedy podporujeme.

Názor občana Jičína:
Věra Dudková
Kolo jako dopravní prostředek využívám 
každý den do práce - cesta směrem od 
Nového Města, přes ul. Přátelství, Pod 
Koželuhy až do centra je lemovaná osob-
ními auty po obou stranách, takže jízda 
po této frekventované silnici je náročná. 
Tak je tomu i na jiných místech ve městě - 
cyklisté nemají vybudovaný „svůj proužek“ 
pro jízdu na kole. Proto vítám vybudování 
cyklostezek, i když asi zřejmě nebudou 
v této části města. 

Zastupitelstvo doplnilo Radu města 
do plného počtu 7 radních. Ze své 
funkce radního měl být nejdříve dle 
návrhu MUDr. Petra Krykorky (Věci 
veřejné) odvolán Mgr. Jan Čeliš 
(Strana práv občanů Zemanovci), 
který ale před hlasováním sám na 
místo radního rezignoval.  Navrženi 
tak byli dva kandidáti  - Ing. Ladislav 
Brykner (ODS) a MUDr. Petr Lisý (Věci 
veřejné), kteří byli jako radní zvoleni. 
Všichni ostatní radní ve funkci zůstá-

vají, stejně tak Mgr. Petr Hamáček 
(Sdružení pro Jičín) zůstává na pozici 
1. místostarosty. Volba 2. místosta-
rosty byla prozatím přesunuta na 
další zasedání. Současná městská 
rada bude fungovat ve složení: MV-
Dr. Jiří Liška, Ing. Ladislav Brykner 
(ODS) a MUDr. Petr Lisý (Věci veřej-
né), Mgr. Petr Hamáček (Sdružení pro 
Jičín), Mgr. Luděk Havel (Sdružení pro 
Jičín), Mgr. Milan Smolík (Volba pro 
město), Bc. Tomáš Frýba (TOP 09).

Rada města už je úplná
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Jičínský zpravodaj

Poté, co fi rma Status, ukončila práce 
na rekonstrukci budovy pro Měst-
ský úřad, stálo město před zásadní 
otázkou – jak rekonstrukci a pře-
sun zaměstnanců dokončit včas. 
Zastupitelé na svém mimořádném 
jednání rozhodli, že stavbu dokončí 
místní fi rma Staving Valdice, která 
má s Arisem již zkušenosti, protože 
pracovala na opravě třetího patra 
budovy v roce 2011. Rekonstrukce 
je tak v plném proudu. 
„Zástupci společnosti Status nám ozná-
mili, že nejsou schopni plnit své závazky 
vyplývající ze smlouvy o dílo, a dokončit 
tak rekonstrukci, proto mimořádně svo-
laná Rada města rozhodla o odstoupení 
od této smlouvy a o oslovení jednoho 
uchazeče, který vypracoval cenovou 
nabídku,“ říká místostarosta města Petr 
Hamáček.
Město tedy vypsalo veřejnou zakázku 
v jednacím řízení bez uveřejnění dle 

§23 odst. 4 písm. (b) Zákona o veř. 
zakázkách a následně oslovilo dle 
§34 společnost STAVING, spol. s. r. o., 
Valdice, s požadavkem na vypracování 
cenové nabídky na tuto investiční akci. 
Firma nabídla, že do konce ledna 2013 
opraví první dvě patra a přízemí a do 

konce dubna další dvě patra, a to za 
cenu 19 milionů 844 tisíc bez DPH. Tato 
nabídka byla o necelých 200 tisíc vyšší, 
než vloni nabízená cena ve výběrovém 
řízení, a to z důvodu zdražení některých 
materiálů. Zastupitelstvo tedy jedno-
myslně nabídku fi rmy schválilo a rekon-

strukce tak pokračuje. „Pro oslovení této 
fi rmy hovořila nejenom skutečnost, že 
stavbu zná, a máme s ní dobré zkuše-
nosti, ale také v předchozím výběrovém 
řízení skončila se svou nabídkou na 
třetím místě a navíc dáme práci obyva-
telům Jičína,“ vysvětluje místostarosta 
Hamáček. S fi rmou Status proběhlo na 
místě stavby jednání, kde byl stanoven 
rozsah provedených prací ke dni 23. 8. 
2012, a bylo provedeno konečné vzá-
jemné vypořádání. Pozastavením prací 
na rekonstrukci Arisu se město dostá-
valo kvůli dodržení termínů přesunu 
zaměstnanců do časové tísně, navíc 
hrozilo, že by město mohlo čelit vrácení 
státní dotace na koupi Arisu, a to také 
z důvodu nedodržení termínů.
Důvodem stěhování úřadu a rekon-
strukce Arisu je skutečnost, že Měst-
skému úřadu končí nájemní smlouva 
s Finančním úřadem na kanceláře 
v bývalém „okrese“ v Havlíčkově ulici. 

Do těchto kanceláří chce Finanční úřad 
přestěhovat své úředníky z jičínského 
zámku, z Nové Paky a z Hořic. Na zá-
kladě jednání s Finančním ředitelstvím 
Hradec Králové musí mít připraveny 
první tři podlaží (0.NP, 1.NP, 2.NP) do 
31. 1. 2013 a 4.NP a 5.NP podlaží nej-
později do 30. 4. 2013.
Původní veřejnou zakázku na rekon-
strukci Arisu vypsalo město v říjnu 2011 
a vyhrála ji společnost STATUS a.s., s nej-
nižší nabídkou 18,5 milionů korun bez 
DPH. Samotná rekonstrukce pak začala 
začátkem července 2012. V minulosti 
stát rozhodl o pořízení budovy Aris jako 
místa pro výkon státní správy v Jičíně 
s tím, že právě sem úřad své agendy 
přestěhuje, a to do konce roku 2012. 
Bylo to také podmínkou státní dotace, 
která pokryla na 90 % nákladů na budo-
vu. Město koupě Arisu v roce 2009 stála 
4,5 milionů korun.

-MD-

J I Č Í N  S E  M Ě N Í

Zastupitelé rozhodli – rekonstrukci Arisu dokončí místní fi rma

Jičínská hvězdárna se znovu po rekonstrukci otevírá
Jičínská hvězdárna byla začátkem 
září po téměř 9 měsících rekonstruk-
ce kopule znovu otevřena. Zrekon-
struován byl otevírací mechanismus 
kopule a byla zateplena. 
Tyto stavební úpravy, které probíhaly od 
listopadu loňského roku a stály přibližně 
100 tisíc korun, s sebou nesly kompletní 
zateplení kopule a zhotovení nového 
dřevěného podbití. Zateplení se muselo 
provést hlavně z důvodu zahřívání půl-
metrového zrcadla dalekohledu. Nové 
palubkové podbití a nová podlahová 
krytina ze zátěžového koberce zase 
zpříjemní prostředí pro návštěvníky 
nočního pozorování.
Otevření hvězdárny bylo původně plá-
nováno již na jaro 2012, avšak z důvodu 
silných mrazů a následného zborcení 
zdiva pod kopulí nastal problém s otá-
čením kopule. Bylo proto nezbytné opět 
demontovat část nového dřevěného 

obložení překrývajícího odvalovací rolny 
a kolejnici, na které se kopule otáčela. 
Hvězdárna bude pro veřejnost pří-
stupná každý pátek po setmění, avšak 

pouze při dobrém počasí. „Hvězdárna 
vlastní také speciální dalekohled pro 
pozorování Slunce, a tak jsme chtěli po-
zorovat Slunce i na náměstí při festivalu 
Jičín- město pohádky, ale kvůli počasí to 
nebylo bohužel možné,“ říká demon-
strátor Bob Šviha. Individuální pozoro-
vací čas pro větší skupiny lze domluvit 
na kontaktech, které zájemci najdou na 
webových stránkách hvězdárny.
Pod vedením K-klubu vznikl také astro-
nomický kroužek pro děti. „Jsem velmi 
rád, že zájem o tento kroužek je letos 
větší, zatím je 14 dětí přihlášeno a zájem 
stále je,“ říká ředitel K-klubu Martin Zají-
ček. „Naši hvězdáři udělali na hvězdárně 
spoustu práce i ve svém volném čase, 
za což bych jim moc rád poděkoval,“ 
dodává Zajíček.
Bližší informace o akcích na hvězdárně 
najdete na www.hvezdarnajicin.cz.

-MD-

Obnova lipové aleje, která začala 
koncem roku 2011 vykácením sta-
rých a nemocných lip a prořezem 
větví zdravých stromů bude od 
podzimu pokračovat. Bude nutné 
pokácet ještě asi 25 stromů. Na jaře 
příští rok čeká potom alej výsadba 
stromů nových. 
V jarních měsících letošního roku pro-
běhl bezpečnostní a zdravotní ořez 
stromů v první polovině lipové aleje 
směrem od centra města. U některých 
stromů řez ani neproběhl, neboť se 
zjistilo, že jejich zdravotní stav se zhoršil 
natolik, že je potřeba je pokácet. Záro-
veň během této činnosti vznikla disku-
ze, jak správně seříznout stromy, větši-
nou mladší než ty ostatní, které během 
svého růstu nevytvořily korunu, mají 
silný hlavní kmen a větve jsou až v jeho 
horní části. Závěr arboristů i projek-
tanta je takový, že bude nutné během 
zimy pokácet ještě asi 25 stromů. Navíc 
velká část dřevin, která vypadá na první 

pohled zdravě, je napadena hnilobou 
v místě větvení a dřívějších ořezů, proto 
na pařezu se hniloba nemusí projevit.
Celková obnova lip by měla být ho-
tova na jaře příštího roku. Ořezáním 
větví v koruně se stromům sniží těžiště 
a zamezí se tak případným lámáním 
ztrouchnivělých větví či vyvracením 
stromů pod tíhou dřevní masy. Zlepší 
se tak nejenom zdravotní stav lip, ale 
hlavně bezpečnost občanů. Snížení 
výšky také navazuje na původní, his-
toricky danou výšku stromů. Je nutné 
tedy dokončit řez zbylé části aleje smě-
rem k Lodžii a připravit novou výsadbu. 
Ta podle realizační fi rmy proběhne 
najednou po celé délce aleje na jaře 
příštího roku.
Celková obnova aleje bude stát zhruba 
5 milionů korun, z čehož téměř celou 
částku uhradí Státní fond životního 
prostředí ČR z evropských dotací. 

RNDr. Vladimíra Smolíková
-MD-

S opadem listí bude pokračovat 
revitalizace lipové aleje

Nová okna a dveře v pavilonu šaten 
a nově zateplenou střechu bude 
mít začátkem nového roku základ-
ní škola Železnická. V září již byly 
v šatnách vyměněny okna a vstupní 
dveře, na přelomu roku čeká opra-
va ještě střechu. Celkově dojde ke 
značné úspoře energií, dle odhadů 
až 250 tisíc korun za rok. 
Zastupitelstvo města schválilo ještě le-
tos vypsání výběrového řízení na rekon-
strukci střechy pavilonu šaten na Základ-
ní škole v Železnické ulici. Bude záležet 
na zhotoviteli, zda práce započne ještě 
letos nebo až na jaře. „Předpokládané 
náklady na opravu střechy nad centrál-
ními šatnami včetně zateplení, instalace 
hromosvodu a zateplení pruhu obvo-

dové stěny (atiky výšky 50 cm) dle pro-
jektové dokumentace činí cca 3 miliony 
korun s DPH. Nyní je vypsáno výběrové 
řízení, kde vyhraje fi rma s nejnižší na-
bídkou,“ říká Ing. Jan Zachoval, vedoucí 
investičního odboru. Celková plocha 
střechy je 1.100 m2. Důvodem přehod-
nocení dlouhodobě špatné situace je 
současný stav šaten, do kterých zatéká, 
a proto je třeba provést rekonstrukci co 
nejdříve. „Tato opatření přinesou navíc 
každoroční provozní úspory až 250 tisíc 
ročně,“ dodává Ing. Jan Zachoval vedou-
cí odboru investiční výstavby. V září byla 
v pavilonu šaten provedena výměna 
oken a dveří, která stála něco přes 1 mili-
on korun s DPH. 
Město Jičín realizovalo v minulých 

letech zateplení a stavební úpravy na 
několika pavilonech Základní školy Že-
leznická. Díky dotačním prostředkům 
se podařilo zrekonstruovat pavilon tělo-
cvičen a hlavní pavilon druhého stupně. 
Z vlastních prostředků se vyměnila okna 
na severní fasádě objektu prvního stup-
ně. Bohužel na rekonstrukci pavilonu 
šaten se fi nanční prostředky z dotační-
ho programu nepodařilo zajistit, a proto 
z důvodu vysokých provozních nákladů 
(velké úniky tepla) a z důvodu bezpeč-
nosti, přistoupilo město Jičín k postup-
né opravě tohoto pavilonu. Došlo tak 
k výměně části oken, kde již skutečně 
bylo reálné nebezpečí uvolnění výloh 
a k rekonstrukci sociálního zařízení 
prvního stupně.  -MD-

Základní škola Železnická se dočká zateplení
střechy v pavilonu šaten

Zimní stadion, slavnostně otevřený 
v závěru roku 2011, bojuje o dvě 
ocenění - v prestižní celorepubliko-
vé anketě Stavba roku 2012 a v kraj-
ské soutěži Stavba roku 2012 Králo-
véhradeckého kraje.
V kraji se tak utká s dalšími deseti 
stavbami, kdy stavbu hodnotí pouze 
odborníci. V celostátní soutěži Stavba 
roku 2011 je stadion jednou z pat-
nácti nominovaných staveb z celé ČR. 
Zde stavbu hodnotí jak odborníci, tak 
veřejnost. 
V obou soutěžích, se posuzuje kvalita 
záměru, architektonická kvalita stav-
by, inovativnost, začlenění do okolí, 
kvalita provedení stavby i výběr ma-
teriálů a také energetická úspornost. 
Titul Stavba roku 2012 získá nejvýše 
5 staveb z nominovaných bez rozlišení 
pořadí, dále budou vyhlášeny zvláštní 

ceny např. Cena Senátu České republi-
ky nebo Cena veřejnosti.
V krajské soutěži je celkem jedenáct 
staveb občanské vybavenosti z Králo-
véhradeckého kraje, a to např. Zimní 
stadion v Jičíně, královéhradecké 
hradby, kino v Dobrušce, požární 
stanice v Rychnově nad Kněžnou, 
domov důchodců v Černožicích nebo 
v Albrechticích nad Orlicí anebo vý-
vojové centrum ve Vrchlabí. Přihlásit 
se mohly stavby dokončené v letech 
2009 - 2011. Odborní hodnotitelé se 
pojedou na všechny stavby osobně 
podívat a budou oceňovat nejen 
estetický dojem, funkčnost budovy, 
vhodnost materiálů, úspornost budo-
vy a začlenění do okolí.

-MD-
zdroj: www.kr-kralovehradecky.cz
 www.stravbaroku.cz

Zimní stadion bojuje
 o Stavbu roku 2012 

Od poloviny května probíhaly staveb-
ní úpravy stávajícího objektu MŠ J. Š. 
Kubína. Nyní je rekonstrukce hotová 
a školka přijala 28 nových dětí. Navíc 
oproti stávajícímu plánu byla kvůli 
úsporám za energie rovnou zčásti za-
teplena a vyměněna byla také okna. 
Mateřská škola J. Š. Kubína má od září 
nově zrekonstruovanou třídu a jídelnu 
a navýšila tak kapacitu z 95 na 123 dětí 
a školní jídelnu ze 110 na 145 strávní-
ků. Od 1. října tedy školka přijala 28 
nových dětí. Zápisy probíhaly jako 
v prvním kole. „Všechny děti, které se 
neumístily v prvním kole v květnu, 
jsme před zápisem všechny obvolali. 
Informace byla také na našich webo-
vých stránkách. Na zápis přišlo 39 dětí, 
ale bohužel jsme z důvodu kapacity 
nemohli uspokojit všechny, což mě 
velice mrzí,“ komentuje zápisy ředitel-

ka školy Monika Vitvarová. Přednost 
měly děti s trvalým bydlištěm v Jičíně 
a narozené do prosince požadovaného 
roku (musí dosáhnout věku 3 let), dále 
mimojičínské děti narozené do prosin-
ce požadovaného roku a poslední děti, 
které jsou narozeny leden-duben a ne-
dosáhly tedy ještě věku 3 let. 
Stavební úpravy stály přibližně 5 milio-
nů. V rozpočtu bylo připraveno přibližně 
4,9 milionu, ale protože vítězná fi rma 
nabídla cenu  nižší, bylo možné ještě 
udělat zateplení a výměnu oken. Byla 
dokončena kompletně polovina celého 
předního traktu budovy MŠ. Současně 
byla zahrnuta v rozpočtu i částka ve 
výši 300 tisíc. na rekonstrukci sociálního 
zařízení v prostoru pod realizovanou 
nástavbou, proto se udělala rovnou také 
tato rekonstrukce.

-MD-

Rekonstrukce MŠ J. Š. Kubína
dokončena, vznikla třída pro 28 dětí

Pokračování ze str. 1
Tuto variantu již Zastupitelstvo města 
přijalo. Město se tedy chystá na jeden 
ze svých největších projektů. „Nyní 
musíme uspořádat několik výběrových 
řízení tak, aby celý projekt byl co nej-
více transparentní. Na svém posledním 
jednání rada města rozhodla o záměru 
vypsat výběrové řízení na zhotovitele 
administrace projektu a zároveň na 
zpracovatele projektové dokumentace,“ 
říká místostarosta města a garant VVTP 
Mgr. Petr Hamáček. Projektová doku-
mentace k územnímu řízení ale již byla 
v minulosti zpracována fi rmou HŠH ar-
chitekti, proto město nechalo zpracovat 
právní stanovisko, o autorských právech 
k projektové dokumentaci k územnímu 
řízení. „Právní stanovisko říká, že HŠH 
autorská práva na projektovou do-
kumentaci mají. Nyní je tedy na Radě 
města rozhodnout, zda vypíšeme nové 
otevřené výběrové řízení a s fi rmou HŠH 
se vypořádáme, nebo zda bude HŠH 
v projektové dokumentaci ke staveb-
nímu povolení pokračovat,“ doplňuje 
Hamáček. Rekonstrukce Jezuitské koleje 
bude mít několik etap a bude trvat při-

bližně dva a půl roku. „Nyní do konce 
roku budeme soutěžit administrátora 
a projektanta, na začátku roku 2013 by 
se mohlo začít projektovat. Zhruba v září 
2013 vybereme ve výběrovém řízení 
zhotovitele stavby a samotná stavba 
by mohla začít začátkem roku 2014. 
Otevření kompletně zrekonstruované 
Jezuitské koleje by mělo být nejdéle na 
jaře 2015,“ říká architekt města. 
O projekt zatím projevilo zájem osm 
fi rem se zaměřením na potravinářství, 
farmacii a kosmetiku, elektronické pří-
stroje a design. O park se aktivně zajímá 
také Královéhradecký kraj, který si jej 
vzal jako jednu z priorit své Inovační 
strategie.  Vědeckotechnický park by 
byl vybaven potřebnými technologiemi 
a vzniklo by zde vývojové a výzkumné 
centrum pro inovativní fi rmy, které by 
navázaly úzkou spolupráci s vysokými 
školami. Celkem by bylo k dispozici 3000 
m2 pronajímatelné plochy, z toho by 
zde na ploše cca 2200 m2 vznikly kan-
celářské prostory k pronájmu. Projekt 
by měl přilákat do Jičína nové investory 
a vytvořit nová pracovní místa, dále také 
univerzity, na kterých by občané měli 

možnost studia dalších oborů. Vznik-
nout by zde měl také na ploše zhruba 
400 m2 tzv. podnikatelský inkubátor 
jako podpora mladých začínajících pod-
nikatelů a fi rem. Park by také nabídl zre-
konstruované veřejné prostory - nádvoří 
s obchody a provozovnami. Město bude 
muset dle podmínek dotace vědecko-
technický park také provozovat, a to po 
dobu 10 let. S provozem jsou spojené 
další náklady, které nelze zatím přesně 
vyčíslit, ale jsou odhadovány ze začátku 
v řádech několika milionů korun ročně. 
Po zhruba třech-čtyřech letech by mohl 
být park fi nančně soběstačný. 
Zastupitelstvo projednávalo projekt již 
od konce roku 2011, kdy bylo vydáno 
územní rozhodnutí a schválena státní 
dotace. Původně město na projekt do-
stalo z dotačního programu Ministerstva 
průmyslu a obchodu 253 milionů korun. 
Jičín se měl na projektu podílet vlastní-
mi prostředky ve výši zhruba 84 milionů 
korun a 67 milionů korun za DPH, které 
by mělo být městu vráceno. Celkové ná-
klady projektu se tak vyšplhaly na 337,5 
milionu korun bez DPH.

-MD-

Město Jičín se pouští do přestavby Jezuitské koleje 
na Vědeckotechnický park
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BLÉMŮ, NEUTEČETE PŘED NIMI!
Pokud jste lidé řešící tíživou životní 
situaci a nevíte na koho se obrátit 
– můžete se obrátit na bezplatné soci-
álně-právní poradenství v občanských 
poradnách.

Kateřina Kaizrová
KONTAKT:
Poradna SOROPO Jičín,
Tel. 736 472 676,
email: opjicin@ops.cz, soropo@ops.cz

domek po rodičích. Neměl dost fi -
nančních prostředků, a proto si půjčil 
peníze a využil několik platebních ka-
ret. Vzhledem k tomu, že pan Josef byl 
zaměstnaný, nebyl se splácením žádný 
problém. Ten nastal ve chvíli, kdy 
přišel o práci. Poprvé nezaplatil včas. 
Začali se ozývat věřitelé. Pan Josef se 
snažil platit co nejvíce, ale podpora 
v nezaměstnanosti byla pro splácení 
nízká. Pan Josef se dostal do dluhové 
spirály, kdy jeden dluh vytloukal dru-
hým. Pan Josef si našel novou práci, 
která byla lépe placená, ale dluhů bylo 
příliš, nebyl schopen je pravidelně 
splácet. Panu Josefovi začaly hrozit 
exekuce, při kterých může přijít o dům 
a část platu. Od známého se dozvěděl 
o bezplatném poradenství v občan-
ských poradnách, a co nejrychleji se 
do poradny objednal. Po přepočítání 
dluhů, pan Josef zjistil, že závazky u 15 
věřitelů dosahují výše 750 000 Kč. Po 
konzultaci s pracovnicí se pan Josef 
i s manželkou rozhodl podat návrh 
na povolení oddlužení a soudem bylo 
toto řešení povoleno. Mnoho lidí ale 
stále tyto situace neřeší, nekomunikují 
s věřiteli a ani si nevyzvedávají poštu. 
Každá fi nanční situace, i když je složitá, 
má řešení, pokud se řeší včas. 
NEODKLÁDEJTE ŘEŠENÍ SVÝCH PRO-

J I Č Í N  Ž I J E

Loňský úspěšný mezinárodní plenér 
pokračoval i letos. Do Jičína přijeli 
umělci z různých koutů Evropy, aby 
ve městě a okolní krajině hledali 
inspiraci pro své obrazy. Železnický 
umělec Michail Ščigol pozval zají-
mavou společnost, jejímž cílem bylo 
zachytit do svých obrazů Jičín neoby-
čejně, očima cizince tak, jak jej jičín-
ští zachytit nedokážou. Následovala 
prodejní vernisáž obrazů, která měla 
tak jako loni obrovský úspěch. 

Na přelomu srpna a září bylo možné 
zastihnout v Jičíně na náměstí, parku 
a dalších malebných zákoutích města 
výtvarníky se stojanem, paletou a štětci 
v tvůrčím zaujetí. 
Plenéru, který organizovali tak jako 
vloni akad. architekt Michail Ščigol 
a zastupitel města Miloš Starý, se letos 
zúčastnilo 8 umělců, a to zakladatelé 
loňského prvního plenéru - ukrajinský 
malíř, sochař a designér Oleksander 
Petrovič Milovzorov, architekt, sochař, 

keramik a fotograf Miloš Šedivý, který 
vystavuje společně s Vladimírem Ko-
márkem, a jehož publikum zná díky 
výstavám v jičínské galerii a galerii JB 
Spektrum, a třetí ze zakladatelů tradice 
akad. architekt Michail Ščigol. Tento 
železnický malíř vloni poskytl svůj 
ateliér dvěma svým přátelům, a právě 
zde vznikla myšlenka plenéru. Dalšími 
hosty letos byli německá malířka Doris 
Brunner, která maluje střídavě v Berlí-
ně a Římě, polská výtvarnice Kateřina 

Sokolova-Zyzak, umělkyně z polské 
Varšavy, Anatolij Borodkin a Jevgenija 
Loginová, malíř a malířka, profesorka 
akademie výtvarných umění z hlavního 
města Lotyšska z Rigy. Plejádu výtvarní-
ků uzavřela doktorka Simona Němcová, 
Češka, žijící léta v USA, která se věnuje 
japonským technikám malby.
I letos tedy Ščigolův dům v Železnici 
hostil umělce, jejichž díla budou přede-
vším jičíňákům, kteří si obrazy zakoupili, 
připomínat naše krásné město.

V ulicích Jičína tvořili umělci z celé Evropy

Zmizela výzdoba města i pohádkové zákony z Valdické brány, utichlo cinkání zvonků, osiřela 
náměstí, ulice a další prostranství historického centra města. 22. ročník svátku pohádky skončil.

Blažené hrátky s pohádkou skončily…

Paní spisovatelka Marie Kubátová v roce 
2001 napsala: „Přála bych Jičínu – městu 
pohádky, aby blažené hrátky s pohád-
kou, barvami, písničkami a fantazií po-
znamenaly všechny poutníky, kteří prošli 
pohádkovým královstvím, a přesáhly 
jako doteky čehosi radostného, čistého 
i do světa nás, kteří jsme už dávno vyzuli 
bačkůrky z mechu.“
Nevím, zda poznamenaly všechny pout-
níky, kteří prošli pohádkovým Jičínem 
letos, ale věřím, že většina z nich si při své 
návštěvě našla něco, co potěšilo. A opět
bylo z čeho vybírat.

Jak vlastně takový festival vzniká? A vů-
bec, jak se rodí a připravuje tak velký pro-
jekt, jakým jičínský pohádkový festival je?
Nejdříve – kde se vezme, tu se vezme – 
musí být téma. Autorem toho letošního 
tématu LOUTKA byl JUDr. Jaroslav Veselý. 
Poté je hledán dramaturg. Téma LOUT-
KA učarovalo Marcele Mašínové z Plzně 
a zpracovala dramaturgickou vizi festi-
valu. Ke spolupráci si vyhlédla výtvarnici 
z Prahy Báru Hubenou Lhotákovou. Pro-
jekt hry Putování za rolničkou s náplní
jednotlivých tvůrčích  dílen i navigační 
informační systém byly jedněmi z řady  

jejích nápadů, stejně jako jednotné vý-
tvarné řešení programové brožury, pla-
kátu a dalších tiskových materiálů, které 
by se neobešlo bez grafické podpory 
a spolupráce pana Honzy Košíčka a týmu 
jičínské agentury VOKO.
Díky spolupráci dramaturga a výtvarníka 
s dramaturgickou radou, pohádkovým 
vejborem, pod produkčním vedením 
Evy Špirochové, se zdviženou taktovkou 
výkonné ředitelky Věry Marksové a s při-
spěním velmi příznivé a vstřícné spolu-
práce s městem dostávala nastíněná vize 
postupně konkrétní podobu. Nápadů, co 
divákům předestřít, bylo v bujné fantazii 
všech mnoho, ale omezujícím faktorem 
jsou vždy peníze. A proto přípravu pro-
gramu ruku v ruce provázela neustálá 
kontrola rozpočtu festivalu a jednání or-
ganizačního týmu se sponzory a partnery.
A tak nejen formou finančních příspěvků, 
ale i zbožím přispěly jičínské i mimoji-
čínské firmy. Např. koberce k ochránění 
dlažby, potřebné do dílen pracujících 
s barvou, daroval partner z výstavy kon-
čící v Mnichově, odkud je jiný partner – 
dopravce – dovezl do Jičína. Obdobně se 
stěhovala výstava Autopohádek z Teplic 
a zpět, sponzoři poskytli odměny do sou-
těží, barvy, kladívka, hřebíky a další ma-
teriál na tvůrčí dílny, hojně navštěvované 
dětmi a rodinami. Všem partnerům spon-
zorům patří náš velký dík za přízeň, za ra-
dost, která ve výsledku za jejich počinem 
stála. Dík patří ale i těm, kteří sponzory 
oslovovali, jednali s nimi, sháněli a prosili. 
A těmi byl organizační tým festivalu.

Ze vzkazů, které k nám dorazily, cituji: 
„Chtěl bych vyjádřit pochvalu za nápad
Putování za rolničkou. Moc vydařené, 
dobrý nápad, jednotná koncepce. Jen 
tak dál.“
Ze zákulisí slavnosti pohádky v Jičíně
bych mohla pokračovat dál. Psát o tom, 
co není vidět, ale bez čeho by slavnost 
nebyla – o spolupráci s médii, o práci 
čtyř vysokoškoláků na přípravě festivalu 
během celých prázdnin, o dobré spo-
lupráci s jičínskými školami při organi-
zování pomocníků pro festivalové dny, 
o komunikaci se školami, ústavy a spolky, 
jejichž žáci natěšení přijíždějí do Jičína
předvést, co nacvičili. Uvést se sluší, že 
pořadatel hradí vystupujícím školám 
jízdné, handicapovaným též ubytování. 
Např. klienti Domova pod Kuňkou přijeli 
do průvodu a přenocování v hotelu bylo 
pro ně zážitkem. Druhý den svoji pohád-
ku O Červené karkulce hráli jako o život 
před zaplněnou scénou 2 na Valdštejno-
vě náměstí. Žáci MŠ, ZŠ, SŠ pro neslyšící 
z Hradce Králové dostali letos se svojí 
pantomimou prostor v sobotu na hlav-
ní scéně. Odjížděli z Jičína velmi šťastní. 
A co kavárna POTMĚ? Ta měla rekordní 
návštěvnost, přímo pohádkovou, kte-
rá předčila návštěvu kavárny na kolech
v Brně. Pochopitelně jejich radost byla 
i naší radostí.
Vidíte, že informace i ze zákulisí festivalu 
jsou docela zajímavé čtení plné lidské ko-
munikace a mnohdy velkého člověčen-
ství, kde slova integrace a lámání bariér 
dostávají konkrétní podobu.

Koncem měsíce června přišel Nadač-
nímu fondu dopis z Litvínova. Cituji: 
„Dobrý den, jsme střední škola, kde jed-
ním ze studijních oborů je i grafický de-
sign. V tomto školním roce jsme našim 
studentům III. ročníku zadali jako téma 
klauzurní práce právě váš festival, resp. 
propagační grafiku. Studenti se v rámci 
hodin navrhování věnovali redesignu 
stávajícího loga, tvorbě plakátu, letáku, 
tvorbě „loutky“ a animace – znělky právě 
k tomuto ročníku. Chtěli jsme vás touto 
cestou oslovit a nabídnout vám, zda by 
i pro vás nebylo zajímavé, přijatelné atd. 
vystavit tyto práce v rámci festivalového 
dění…“ Domluvili jsme se a výsledkem 
byla výstava prací na šesti panelech 
v předsálí obřadní síně zámku. Studenti 
v Litvínově dostali téma Jičín – město po-
hádky, není to úžasné a potěšitelné?
Dovolte mi zakončit dalším vzkazem 
návštěvnice, který jsme obdrželi, cituji: 
„Chtěla bych vám moc poděkovat. Pro-
šla jsem dnes město a opět jsem pocíti-
la radost, jako dřív. Všude plno a přitom 
volno. V očích dětí smích, radost a štěs-
tí. Vypadalo to, že si všichni všude hrají. 
Dospělí se usmívají. Vím, že je za tím ne-
skutečně mnoho práce. Ale zdá se, že se 
povedla. Díky všem.“
I já spěchám s poděkováním. Upřímně 
všem a za vše, čím letošnímu festivalu 
pomohli.

Věra Rychterová
předseda správní rady
Nadačního fondu JMP, 
foto: Ondřej Březovský

P I Š T E  S  N Á M I  Z P R A V O D A J

Je konec léta a máme tu začátek pod-
zimu. Klienti Stacionáře KAMARÁD po 
prožití letních dnů strávených s rodiči 
a příbuznými se opět sešli v plném 
počtu 25 „kamarádů“ a s radostí se po-
dělili s ostatními kamarády o své nové 
zážitky. Avšak ani ve stacionáři se kama-
rádi během léta nenudili a každý den 
se něco nového dělo. Bylo více pozná-
vacích výletů, koupání a zábavy. Jezdili 
na výlety okolo Jičína např. na Prachov, 
na zámek Bělá pod Bezdězem. Protože 
denně docházelo okolo 15 „kamarádů“, 
byl také větší prostor na plnění svých 
osobních cílů, učit se, jak se pere prádlo, 
žehlí, šije, přišívá a vyšívá, vaří a peče, 

kdy se pracovníci mohli každému více 
věnovat, což je určitě pro všechny po-
zitivní přínos pro budoucí samostatný 
život. Při příležitosti festivalu Jičín město 
pohádky také Kamarádi vystupovali na 
pódiu se svým tanečním vystoupením 
v 10 členné sestavě na hudbu „Děti ráje“. 
Nejenom pohádkovým bytostem se 
dařilo vydržet to ošklivé počasí, ale i wo-
odů panenkám, které se nepřetržitě vy-
ráběly pod střechou dílničky „KAMARÁ-
DŮ“. Vyráběly se s takovou chutí, radostí 
a vervou, že se u nás napočítalo skoro 
2000 zdarma vyrobených panenek. Tyto 
panenky, slouží jako talisman pro štěstí 
nebo jako paráda ke klíčům. Vyráběly si 
je u nás malé i velké děti včetně rodičů. 
Při výrobě panenek asistovali všichni 
Kamarádi a zaměstnanci ze stacionáře. 
Prodávali na náměstí i výrobky ze svého 
nově otevřeného Kouzelného obchůd-
ku a prezentovali tak svoji činnost. Opět 
všichni něco nového viděli, poznali 
a hlavně vlastním přičiněním dokázali.

Stacionář KAMARÁD

Stacionář KAMARÁD 
je stále aktivní.

Představme si takového člověka – pan 
Josef 35 let, ženatý, dvě děti, manželka 
na rodičovské dovolené. Chtěl opravit 

BOJ S DLUHY

Dne 16. listopadu. 2012 od patnácti 
hodin proběhne v Moonster Clubu 
v Jičíně druhý ročník rockového bene-
fi čního koncertu nazvaného “ Rock for 
Apropo”. Patronkou akce je zpěvačka 
Bára Zemanová. Výtěžek ze vstupného 
bude věnován Dennímu stacionáři 
Apropo na muzikoterapii.
Zahrají účinkující: Jakub Kazda, Steam 
Roller, Epitaf, Post Pubescentos, No 
more Fruit, Rybičky 48, Bára Zemano-
vá, Smola a Hrušky (Slovensko), The 
Hoax. Akci moderuje Marek Vondrák. 
Předprodej probíhá od října v Moon-
ster Clubu Jičín, v Městském informač-
ním centru v Jičíně, v Mladé Boleslavi 

Přijďte podpořit
Rock for Apropo!

a v Sobotce. Pořadatelem koncertu je 
skupina No more Fruit. Akce je podpo-
řena z programu Think Big, který reali-
zuje Nadace O2 ve spolupráci s Nadací 
rozvoje občanské společnosti.
Tuto akci podporuje také město Jičín. 
Dále akci podpořili společnosti PS 
Graph, Jičínský deník, banán.cz a foto 
Nožička. Veškeré informace naleznete 
na stránkách www.rockforapropo.cz

Marek Holý
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K U L T U R A ,  S P O L E Č N O S T

O K É N K O  D O  K N I H O V N Y

Dne 1. října v knihovně začal působit 
klub pro mládež. Činnost klubu byla 
slavnostně zahájena za účasti pro-
gramového ředitele Albatrosu pana 
Ondřeje Müllera povídáním o Komiksu. 
Klub je určen pro žáky ZŠ a studenty SŠ 
ve věku od 11 do 19 let. Podle ankety, 
uspořádané v loňském školním roce, 
jsme věděli, co si mladí přejí, proto jsme 
mohli klub zařídit dle jejich nápadů. 
Šlo o vytvoření příjemného prostředí 
s relaxačními balóny, sedacími vaky, 
množstvím společenských her, s puzzle, 
časopisy a v neposlední řadě také s po-
čítačovou technikou. K dispozici jsou 

4 počítače s připojením na internet, 
barevná tiskárna a možnost využít WiFi. 
Asi největším lákadlem se ale stal iPad.
Jsme rádi, že si mládež cestu do klubu 
našla. Samozřejmě chceme i nadále čin-
nost rozvíjet, proto mají mladí možnost 
se vyjádřit a sdělovat nám i nadále svá 
přání. Pokud ještě někdo váhá, přijďte 
se podívat. Věříme, že si zde každý na-
jde něco pro sebe. Kdo do klubu chodí, 
tak to ví, pro ostatní připomínám a tím-
to i zvu na výstavu Komiksy z časopisu 
ABC, která je přístupná po celý měsíc 
říjen v prostorách klubu.

Jana Havlíková, klub Free Time

Z nabídky KZMJ
říjen – prosinec 2012

Od začátku září probíhá zápis do 
námi nabízených zájmových krouž-
ků. Pro školní rok 2012/13 se jedná 
o 40 různých volnočasových aktivit. 
Velká většina kroužků je již plná. 
U některých jsme museli, pro nedo-
statek prostorů, zájemce bohužel 
i odmítat. Ve snaze vyhovět poptávce 
jsme operativně přepracovali rozvrh 
a nabízíme ještě další volná místa. 
Dramatický kroužek pro 5. – 6. třídu. 
Výtvarku pro děti od 12 let. Kroužek tzv. 
„Večerní kresby“ je určen pro zájemce 
od 14 let s vyhraněným zájmem o vý-

tvarnou činnost. Několik posledních 
míst je v Přírodovědném kroužku. 
Z nově vyhlašovaných kroužků nabí-
zíme dětský pěvecký sbor „KLUB íčko“. 
Pro hravé předškoláky „Hejbáček“ a pro 
starší 8 let Extrémní golf. Pro děti od 10 
let je určen Turisticko – cykloturistický 
kroužek a několik volných míst nabízí 
„Studio tanečního divadla“ pro zájemce 
od 8 let. Pro milovníky dobrodružství 
nabízíme hru na hrdiny LARP.
Ve dnech 25. – 28. října pořádáme 
podzimní zážitkovou akci „Zpátky na 
stromy“. Na své si přijdou účastníci od 

12 do 17 let. Ubytování je zajištěno 
ve sportovní ubytovně v Havlovicích. 
Okolní krajina skýtá mnoho možností 
k dobrodružným hrám a řeka Úpa láká 
milovníky vodáctví. 
Začátkem listopadu navážeme v Káčku 
na cyklus rukodělných dílen „Jaro – léto 
– podzim – zima“ dílnou Svatomar-
tinskou. Upečeme martinské rohlíčky, 
možná dojde letos i na husu. 
A třeba přijede i Sv. Martin na bílém koni.
Více informací najdete na našich webo-
vých stránkách www.kackojicin.cz

„Káčkaři“ vám přejí pěkný podzim.

K-klub v novém školním roce

V říjnu a listopadu se Biograf Český 
ráj opět přenese do Metropolitní 
opery v New Yorku, vyšplháme na ty 
nejvyšší hory v rámci fi lmového fes-
tivalu zimních sportů a odskočíme si 
na koncert Queen v Budapešti.
Ve čtvrtek 22. listopadu od 19. hodin 
můžete shlédnout další slavnou operu 
od Georges Bizeta - Carmen. Tato ope-
ra je slovy režiséra nově nastudované 
inscenace Richarda Eyrea „O sexu, nási-
lí, rasismu a jejich protipólu – svobodě. 
Je to jedno z největších uměleckých 
děl vůbec. Je smyslné a přitažlivé. 
A myslím, že by mělo být i šokující.“ Eli-
na Garanča se v roli rafi novaně svůdné 

cikánky, hrdé a sebevědomé femme 
fatale představí ve své kariéře poprvé. 
Jejím partnerem, zamilovaným Donem 
José, bude Roberto Alagna. Vášně tak 
mistrně Bizetem převedené do tónů 
ukazují, že skutečně „svobodná“ láska, 
jak ji se smrtícím účinkem požaduje 
hlavní hrdinka, nemůže existovat. 
Vstupenky budou v prodeji od 1. října. 
Pro divadelní abonenty je přichystáno 
zvýhodněné vstupné. V pátek 30. listo-
padu k nám do kina opět dorazí fi lmo-
vý festival zimních sportů, plný adre-
nalinu, sněhu a ledu. Sport na lyžích, 
prknech i na laně. Dalším bonbónkem 
bude záznam koncertu skupiny Queen 

Bohemian Rhapsody live in Budapest 
86. Hity jako Kind of Magic, Crazy little 
things called love, We are the champi-
ons si budete moct vychutnat v obrov-
ské obrazové kvalitě a dechberoucím 
šesti kanálovým zvukem. 
Vstupenky na všechny pořady a fi lmy 
lze zakoupit v Městském infocentru 
na Vald. náměstí, nebo hodinu před 
projekcí v naší pokladně. Vstupenky 
můžete také rezervovat přes internet, 
kde se dozvíte veškeré informace 
o našem programu, a to na stránkách 
www.biografj icin.cz. Tak tedy vzhůru 
do kina!

Michal Miškovský, Biograf Český ráj

Do biografu na operu, adrenalin i koncert Queen

18. 10. čtvrtek od 19:00 hod. 

PETRA JANŮ - koncert
Vstupné 290, 340, 390 Kč
Velký sál Masarykova divadla

20. 10. sobota v 14:00 a 16:00 hod. 

Červená Karkulka
LS Židli Turnov, loutková pohádka pro 
nejmenší diváky.
Vstupné 20 Kč
Loutkové divadlo Srdíčko

25. 10. čtvrtek od 19:00 hod. 

VŠECHNOPARTIČKA
– Karel Šíp a Josef Alois Náhlovský
Improvizovaný pořad volně navazuje 
na styl pořadu Všechnopárty.
Vstupné 250, 230, 200 Kč
Velký sál Masarykova divadla

27. 10. sobota v 14:00 a 16:00 hod.

Znáte Kačenku?
Jiří Polehňa – lidový loutkař z Hradce 
Králové hraje pohádku pro nejmenší 
diváky.
Vstupné 20 Kč
Loutkové divadlo Srdíčko

28. 10. neděle od 15:30 a 18:30 hod. 

AFRIKA – JINÝ SVĚT
Panoramatická diashow na velkoroz-
měrové plátno provázená poutavým 
komentářem autora Václava Špilara, 
podbarvená etnickou a lidovou hud-
bou a zvuky zvěře Afriky. 
Vstupné 145 Kč, studenti, senioři, ZTP 
a ZTP/P 110 Kč
Velký sál Masarykova divadla

3. 11. sobota v 14:00 a 16:00 hod. 

POPELKA
LS Rolnička Nová Paka hraje pohádku 
pro nejmenší diváky.
Vstupné 20 Kč
Loutkové divadlo Srdíčko

5. 11. pondělí od 19:00 hod. 

TRAMVAJ DO STANICE 
TOUHA
– Divadlo Pod Palmovkou, Praha
V hlavních rolích: Z. Slavíková, M. 
Stránský, K. Issová, I. Jiřík, více na 
www.divadlopodpalmovkou.cz
Vstupné 320, 270, 220 Kč
Velký sál Masarykova divadla

7. 11. středa od 19:00 hod. 

JAKUB SMOLÍK – koncert
Vstupné 190, 240, 280 Kč
Velký sál Masarykova divadla

10. 11. sobota v 14:00 a 16:00 hod. 

VODNÍKOVA HANIČKA
LS Zvonek Hořice hraje pohádku pro 
nejmenší diváky.
Vstupné 20 Kč
Loutkové divadlo Srdíčko

17. 11. sobota v 14:00 a 16:00 hod. 

Pohádka
Pohádka pro nejmenší diváky.
Vstupné 20 Kč
Loutkové divadlo Srdíčko

24. 11. sobota od 9:00 hod. 

VALDŠTEJNSKÉ
VÁNOČNÍ TRHY 
Tradiční řemeslné výrobky: keramika, 
malované hedvábí, vánoční ozdoby, kraj-
ka, zvonky a rolničky, dobová kuchyně… 
Více na www.kzmj.cz
Žižkovo náměstí

24. 11. sobota v 14:00 a 16:00 hod. 

Pohádka
LS Kašpárci Bzenec hraje pro nejmenší diváky.
Vstupné 20 Kč
Loutkové divadlo Srdíčko

26. 11. pondělí od 19:00 hod. 

VÁNOČNÍ KONCERT
JANKA LEDECKÉHO
Vstupné 390, 350, 290 Kč
Velký sál Masarykova divadla

30. 11. pátek od 16:00 hod. 

ROZSVÍCENÍ
VÁNOČNÍHO STROMU
více na www.kzmj.cz
Valštejnovo náměstí

1. 12. sobota 8:00 hod. – 14:00 hod.

ACHÁT
prodejní výstava minerálů, šperků 
a drahých kamenů
Vstupné 20 Kč, děti 10 Kč
Velký sál Masarykova divadla

1. 12. sobota v 14:00 a 16:00 hod. 

Pohádka
Hrajeme pohádku pro nejmenší diváky.
Vstupné 20 Kč
Loutkové divadlo Srdíčko

6. 12. čtvrtek 19:00 hod.

ČAS SNĚHU PŘICHÁZÍ
koncert manželů Koláčných.
Vstupné 80 a 100 Kč
Porotní sál jičínského zámku

8. 12. sobota

MAGDA REIFOVÁ
Biograf Český ráj

14. 12. pátek od 19:00 hod.

VÁNOČNÍ KONCERT
ORCHESTRU VÁCLAVA 
HYBŠE
host: Pavla Břínková, dále účinkují Ve-
ronika Savincová, Karel Korsa, Veronika 
Vítová a Otto Weiss.
Vstupné 330, 280, 250 Kč
Velký sál Masarykova divadla

Úspěšná letní sezona v informačním centru
Ráda bych Vás seznámila s průběhem 
letní sezony v informačním centru (dále 
jen IC) v Jičíně. Od počátku června až 
do 16. září navštívilo naše „íčko“ celkem 
57.253 Čechů a 3.386 cizinců. Nejčastěj-
ší zahraniční turisté jsou z Polska (1014), 
Německa (765) anebo Holandska (630).
Nejen my, zaměstnanci IC, hodnotíme 
sezonu jako velmi úspěšnou. Stejného 
názoru je také kontrola, která u nás 
byla. Navštívil nás tzv. Mystery Shop-

per. Jedná se o tajného zákazníka, 
který prověřoval naše odborné znalosti 
regionu, zda se v prostorách IC nena-
cházejí neaktuální letáčky nebo zda 
je zákazníkům k dispozici kus čistého 
papíru a tužka. Nejdůležitějším zkou-
maným faktorem byl zaměstnanec IC. 
Díky našemu spolehlivému kolektivu 
jsme získali celých 100%. Tudíž jsme se 
stali nejlépe hodnoceným informačním 
centrem (nejen) v Českém ráji.

Nejen, že jsme nejkvalitnější infocent-
rum, ale jsme také nejoblíbenější v Králo-
véhradeckém kraji. Od 15. června do 31. 
července probíhala na webových strán-
kách www.denik.cz soutěž Informační 
centrum 2012, kde jsme získali 97 hlasů.
Ráda bych tímto poděkovala všem, kte-
ří navštěvují naše informační centrum 
a jsou s námi spokojeni.

Pavla Piriová
vedoucí Městského informačního centra

Kancelář
Sdružení Český ráj v Jičíně

Od letošního září je otevřena kancelář 
Sdružení Český ráj v Jičíně v prosto-
rách Městského informačního centra.
Úřední hodiny jsou prozatím dvakrát 
měsíčně vždy ve středu. V kanceláři se 
budou střídat jednotliví zástupci sdru-
žení tak, aby bylo zajištěno efektivní 
řešení společných témat týkajících se 
města Jičína a celé oblasti Českého ráje 
i témat nadregionálních. Po domlu-
vě je možné domluvit si schůzku na 
č. tel.: 481 540 253, 739 611 608 nebo 
739 449 510.

Jičínský soubor Fidle si letos připomíná 
patnáct let svého trvání. Oslavili jej 12. 
října 2012 v Porotním sále jičínského 
zámku. V programu vystoupil Smíšený 

Fidle slaví 15 let

Občanské sdružení Lodžie v čele 
s kastelánem Jiřím Vydrou seznámi-
lo vedení města se svou činností za 
období posledních 12 měsíců. Vald-
štejnská lodžie zaznamenala za toto 
období posun v kulturní činnosti, ale 
také ve vlastní péči o kulturní památ-
ku, která není srovnatelná s jakýmko-
liv jiným předchozím obdobím. 
Kastelán ve spolupráci s dalšími občan-
skými sdruženími, ale také profesionál-
ními organizacemi, uspořádal od října 
2011 přes dvacet akcí, které navštívilo 
na 3000 diváků. Jmenujme např. 
Slavnost stromů, Divovánoce, Jičínský 
masopust, Veliké noce, Valdštejnské 
hry nebo Svatojánský divobál. V Lodžii 
se také konaly různé koncerty větši-
nou komorní a nebo dobové hudby. 

V tomto trendu chce sdružení v příštím 
roce pokračovat, organizace akcí si 
však žádá více prostředků. „Ukazuje se, 
že pokud bude mít město zájem na 
udržení tohoto stavu, bude zapotřebí 
posílit příspěvek na činnost v Lodžii 
pro příští rok,“ vysvětluje místostarosta 
města Mgr. Petr Hamáček. Kastelán tak 
předložil návrh některých akcí a rozpo-
čet na příští rok, který by chtěl posílit. „V 
současné době je velký díl práce tvořen 
dobrovolnicky, tudíž zdarma, což však 
není cesta, kterou by bylo možno jít 
trvale. Kastelán Jiří Vydra není pouhým 
správcem objektu, stala se z něj vý-
znamná kulturní osobnost, která v čin-
nosti Lodžie spojila většinu občanských 
aktivit v Jičíně, společně s nimi vytvořil 
množství jedinečných akcí a i nadále 

pracují na dalších společných projek-
tech,“ vysvětluje Marie Faruzelová, 
vedoucí odboru kultury a cestovního 
ruchu. Město již letos učinilo další kro-
ky, které mají návštěvníkům Lodžie zpří-
jemnit pobyt. Například je zde problém 
s parkováním, který Rada města vyřeši-
la koupí pozemku u vlakové zastávky 
ve Valdicích, a to za účelem vymezení 
parkoviště. Dále jsou prováděny drob-
nější stavební úpravy čestného dvora, 
elektroinstalace a ústřední vytápění ga-
lerie. V příštím roce bude dobudováno 
sociální zařízení a do provozu se uvede 
malá kavárna pro návštěvníky Lodžie. 
V budoucnu by měl projít podstatnými 
úpravami také přilehlý park Libosad se 
štěpnicí a oborou.

-MD-

Kastelán Lodžie vdechl za poslední rok
nový život této kulturní památce

pěvecký sbor Foerster při Lepařově gym-
náziu v Jičíně, folková formace LEV-H-ART 
z Lomnice nad Popelkou a pan Jaroslav 
Křapka, lidový vypravěč ze Semil.

Otevření klubu pro mladé Free Time
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Aerobik Sportovních zařízení města Jičí-
na vznikl v září roku 2007. V té době ho 
navštěvovalo 12 dívek ve věku 7 – 9 let. 
Na jaře 2008 se tento tým se svojí první 

skladbou Kapučíno zúčastnil závodu ve 
step aerobiku v Hradci Králové. Obsadil 
krásné 6. místo. O rok později se děvčata 
již umístila na medailových pozicích. V 
roce 2010 aerobik SZMJ reprezentovaly 
už tři týmy. Dva v kategorii step aerobik 
a jeden v kategorii fi tness aerobik. Sbír-
ka získaných pohárů se začala rozrůstat.
V současné době navštěvuje aerobik 
35 děvčat ve věku 7 – 13 let. Děvčata se 
zúčastňují závodů na republikové úrov-
ni, vystupují při různých příležitostech 
– Jičín město Pohádky, dětský den, ple-
sy, sportovní utkání… atd. Pravidelně 
jezdí na letní a zimní soustředění. Nejú-
spěšnějším týmem jsou starší žákyně v 
kategorii step ve složení  - B.Benešová, 
A.Kličková, K.Kodešová., A.Pěničková, 
A.Šťovíčková, B.Truhličková, B.Vacková 
a M.Všetečková, který se zatím vždy 
umístil na stupních vítězů. Přejme, všem 
děvčatům a trenérkám -  K.Imlaufové, 
K.Cedidlové, L.Horákové, A.Srbové a 
T.Truhličkové, ať se jim v nadcházející 
závodní sezoně daří.

P. Kodešová

Dívky z Aerobik klubu SZMJ jsou 
v soutěžích velmi úspěšné

Přijela Vám návštěva, vnoučata, či se 
snad chcete jít projít krajinou kolem 
Vás? A nevíte, kam se zajít podívat? 
Není nic jednoduššího, než se podívat 
na stránky Kulturního zařízení města 

Jičína http://www.kzmj.cz/mic/tipy-na-
vylet a nebo na stránky Českého ráje
h t t p : / / w w w . c e s k y - r a j . i n f o / c s /
t u r i s t i c k y - r e g i o n / p r o p a g a c n i -
materialy-regionu/

Zde naleznete elektronické tipy na pěší 
a cyklistické výlety. U každého výletu 
naleznete mapku i s popisem trasy. 
Pokud nemáte přístup na internet, 
zastavte se v Městském informačním 
centru na náměstí nebo nás kontaktuj-
te telefonicky 493 534 390 a my Vám 
rádi poradíme.
Pěší nebo cyklovýlet za Rozhledy 
kolem Jičína (8 km nebo 11 km).
Z Jičína se vydáte lipovou alejí k Lodžii, 
prohlédnete si krásný Libosad a Vald-
štejnskou lodžii, poté se vydáte na 
Zebín, odkud se Vám rozprostře krásný 
výhled na celé okolí. Odtud poté se-
jdete panelovou cestou zpět do Jičína. 
Druhou variantou je jít z Jičína směrem 
na Brada po modrém značení, odkud 
uvidíte překrásný pohled na Jičín. Zde 
můžete navštívit Rumcajsovu jeskyni 
v lese Řáholci, dále pak sejít po zelené na 
Dílce a vydat se po Naučné stezce Bitva 
u Jičína až na Zebín a dále pak dolů do 
Lodžie a lipovou alejí zpátky do Jičína.

Pavla Piriová
vedoucí Městského informačního centra

-MD-

TIPY NA CYKLO A PĚŠÍ VÝLETY

„Dejte dětem to, z čeho budou bohaté 
celý život. Dejte jim lásku, moudrost 
a výchovu. Nepotřebují drahé hračky, 
ale zájem a lásku.“

Mahéšvaranánda

Každý člověk ve svém životě hledá 
své štěstí. Zapomínáme na to, že co 
je v životě nejcennější, to se stejně 
za peníze koupit nedá. A to je právě 
LÁSKA. V dnešní uspěchané mate-
riální době je jí stále méně. Lásku 
potřebuje každý a zejména děti. Děti 
učíme všemu možnému, ale učíme 
je i jak žít, aby byl jejich život přiroze-
ně šťastný a radostný? A jak tedy žít 
zdravě a radostně? Jak žít v harmonii 
sám se sebou a s okolím? Odpovědi 
na tyto otázky daly vzniknout vědě 
o těle, mysli a duši a tou naukou je 
JÓGA. V naší osmitřídní mateřské škole 
v Jičíně, ve třídě Sluníček cvičíme jógu 
pravidelně 1 x týdně. Naši třídu navště-
vuje 26 čtyřletých až pětiletých dětí 

a jógu si malá Sluníčka velmi oblíbila 
a vždy se na ni těší.
Co dětem jóga přináší?
Cvičení vede děti ke zdravému způ-
sobu života, probouzí v nich radost 
a lásku k sobě a okolí. Pomocí jógy děti 
poznávají a upevňují v sobě základní 
lidské morální zásady (neubližování, 
pravdivost…) Základem cvičení je hra, 
tvořivost a poznání sebe sama. Důleži-
tou součástí jsou 
dechová cvičení 
a relaxace, která 
vedou k celko-
vému uvolnění 
a navodí psychic-
kou rovnováhu. 
Děti se naučí 
poznávat a vní-
mat své tělo, své 
pocity, dokáží se 
lépe soustředit. 
V loňském škol-
ním roce děti na-

vštěvovaly solnou jeskyni, kde pravidel-
ně jógu cvičily. Rodiče nám potvrdili, že 
se u některých oslabených dětí zlepšil 
jejich zdravotní stav a posílila se imunita 
organismu. Ve své práci čerpám z knihy 
(Cvičíme s dětmi – Pavel Klimeš, Setkání 
s jógou). Přeji všem dětem hodně lásky 
v rodinách, radosti a úsměv na tváři.

Kateřina Tomíčková
učitelka ZŠ a MŠ 17. listopadu Jičíně

JÓGA S DĚTMI
O víkendu se ve sportovním 
areálu hrálo jubilejní 40. 
Mistrovství ČR tělesně posti-
žených sportovců ve stolním 
tenisu družstev. Tradičními 
pořadateli jsou každé dva 
roky stolní tenisté TJ Jičín, 
kteří vzhledem k podmín-
kám v Jičíně i organizačním 
schopnostem jsou nejčas-
tějšími pořadateli ze všech 
27 činných oddílů, které 
sdružují tělesně postižené 
sportovce ve stolním tenisu. 
Z původně nominovaných 
12 družstev se omluvily moravské od-
díly Baníku Ostrava a Frýdku-Místku, 
které na poslední chvíli doplnila Céčka 
Janských Lázní a Kolína. Obhájcům 
titulu domácí TJ Jičín se obhajoba ne-
zdařila, když po šesti hladkých výhrách 
podlehli v boji o 1. místo týmu Labe 
Kolín nejtěsnějším poměrem 3:4! Po 
třech titulech v řadě tak vybojovali 
stříbrné medaile v sestavě: Michal Svo-
boda, Jiří Soukup, Pavel Čech, Mirek 
Cinibulk a Martin Budina.
V průběhu dvou dnů bylo sehráno 
celkem 40 utkání s tímto konečným 
pořadím.

1. LABE Kolín A
2. TJ Jičín
3. SK Janské Lázně A;
4. ČECHIE Hradec Králové; 
5. SVOBODA Praha A
6. SK Janské Lázně B
7. LABE Kolín B
8. LABE Kolín C
9. SOKOL Plzeň-Lhůta
10. SK Janské Lázně C
11. ŠK Valaliky
12. SVOBODA Praha B.
Ceny pro medailisty MČR věnovala 
fi rma SaS Spojovací materiál pan Jiří 
Suchánek.

STOLNÍ TENISTÉ NEOBHÁJILI!

Soutěže halových sportů jsou v plném 
proudu a nejinak je tomu v případě 
basketbalu. Pro tento sport pod be-
zednými koši však bude letošní sezóna 
velice náročná. V soutěžích má oddíl 
BSK TJ Jičín 11 družstev, z toho 9 druž-
stev mládeže (7 dívčích a 2 chlapecké). 
V základních skupinách nás čeká více 
jak 240 zápasů. Kolik jich bude navíc v 
nadstavbách, se teprve ukáže.
Každopádně kromě náročnosti tato 
sezóna přinesla dvě historické novinky 
do barev basketbalového oddílu. První 
je postup do žákovské ligy v kategorii 
dívek, protože od vzniku ligové soutě-
že v kategorii žákyň Jičín tuto úroveň 

ještě nehrál. Během podzimu čekají 
mladší žákyně U14 těžké zápasy v bo-
jích ve skupině o případný postup po 
základní části na ještě vyšší level extra-
ligu či zůstat pouze v lize. Mezi našimi 
soupeři jsou zvučná jména týmů jako 
je USK Praha či např. Valosun Brno, 
Hradec Králové, Studánka Pardubice 
a další. Druhou novinkou a historickou 
záležitostí je přidělení Sportovního 
střediska pro žactvo v kategorii dívek 
(zkratka SpS). Sice prozatím ve varian-
tě SpS „B“, což znamená nižší nároky 
pro náš oddíl, a tím i samozřejmě nižší 
podpora ze strany ČBF, ale je to první 
krok, jak posunout jičínský basketbal 

do vyšších pater. Snad se nám podaří 
v letošní divizi starších žákyň U15 bě-
hem podzimu také postoupit dodateč-
ně do žákovské ligy.
Své úkoly mají samozřejmě i další 
naše družstva, kdy např. po několika 
letech máme v minižactvu opět druž-
stvo chlapců apod. Jičínský basketbal 
se rozvíjí a počet našich členů (mlá-
deže) stoupá, i přesto uvítáme nové 
zájemce. V případě dívek ročníky nar. 
2000 – 2005 případně mladší (kontakt 
T. Mikulová 774 930 110), v případě 
chlapců ročníky nar. 2000 a mladší 
(kontakt J. Formánková 733 556 651). 
Těšíme se na Vás. bsk

Náročná a historická sezóna basketbalu

Pro prvních čtyřicet malých hokejistů 
z Jičína a okolí startuje v říjnu jejich 
první zápasová sezóna. Všichni hráči 
prošli po otevření nového zimního za-
střešeného stadionu prvním ročníkem 
školy bruslení a nyní si vyzkouší své 
dovednosti v turnajových soubojích 
s hráči ostatních oddílů.
Hokejový klub Jičín do letošní sezóny 
staví hned tři nová družstva přípravek 
ročníků 2003, 2004 a 2005. Přesto do 
těchto družstev, i do družstev ročníků 
2006 a 2007, organizovaných ve škole 
bruslení, přijímáme další zájemce. 
Dětem se věnuje celoročně skupina 
jedenácti trenérů.
Další informace pro mladé budoucí 
hokejisty a pro zájemce o  školu brus-
lení najdete na webových stránkách 
www.hcjicin.cz či na telefonním čísle 
602 406 062 (p. Novotný).

HC Jičín

HOKEJOVÁ 
MLÁDEŽ

STARTUJE
Čas letí jako voda a druhý rok provozu 
koupaliště Kníže je za námi. Jak již bylo 
napsáno v jiných článcích o koupa-
lištích: „…i přes to, že letošní počasí 
vypadalo teplejší, než v loňském roce, 
skutečných koupacích dnů o moc více 
nebylo (cca o dva dny). Navíc praxe 
ukázala, že při pěkném počasí trvá nej-
méně den až dva dny, než lidé přijdou 
za vodou a ochlazením. 
Pojďme se tedy podívat, jak koupaliště 
Kníže obstálo mezi konkurencí?
Proti loňskému roku jsme vykoupali 
o cca 1 300 osob více, celkově nás tedy 
navštívilo přes 34 000 návštěvníků. Na 
naše město je toto číslo velice pěkné, 
vždyť například téměř třikrát větší 
Mladá Boleslav měla letos návštěvnost 
75 000 osob. Počet návštěvníků je tak 
např. srovnatelný s dvakrát větším 
Trutnovem. Pozornost je však třeba 
věnovat i krytému Aquacentru, kde 
během letních měsíců prošlo téměř 
32 000 osob a jeho pravidelné odsta-
vení proběhlo až poslední srpnový tý-
den. Pokud tedy sečteme oba provozy, 

dostaneme velice zajímavé číslo, které 
nám ukazuje, že by nebylo správné 
krytý bazén na léto uzavřít.
Pokud bychom se podívali lehce 
na ekonomiku, měl by na podporu 
koupaliště postačovat plánovaný 
provozní příspěvek, který činí cca 400 
tisíc korun. Ke kladným číslům přispěly 
i vyšší tržby o více jak 500 tisíc proti 
loňskému roku. Po zkušebním provozu 
došlo před sezónou k úpravám ceníku, 
časů pro odpolední vstupy apod. Bo-
hužel, jak již bylo napsáno, takovýto 
provoz se nemůže sám o sobě uživit, 
pokud běží pouze 2 – 3 měsíce v roce. 
Proto se nemůžeme ani nadále obejít 
bez provozního příspěvku města. Naší 
snahou je však, aby byl co nejnižší, což 
se v letošním roce podařilo. Naopak 
bychom vzhledem k výše uvedeným 
číslům oponovali titulním nadpisům 
novinových článků, že sezóna na vý-
chodočeských koupalištích byla sotva 
průměrná. Ta na jičínském by se dala 
naopak zařadit mezi ty dobré sezóny.

SZMJ

Koupaliště Kníže bylo letos úspěšné…
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Jičínský zpravodaj

PONDĚLÍ 12. 11. AKCE: MÍSTO KONÁNÍ:
8 - 16 h. Akademie J. A. Komenského: Den otevřených dveří Fügnerova 676, Jičín

8 - 17 h. Knihovna V. Čtvrtka: Den otevřených dveří Denisova 400, Jičín

15 - 16.30 h. SŠ Lomnice n. P.: Ukázková výuka angličtiny SŠ Lomnice, Antala Staška 213

16 - 17.30 h. Státní okresní archiv: Prezentace činnosti, archiválie ÚP Jičín, Havlíčkova 56, 3.patro

16 - 17 h. M.Harbichová, zdravotnice: Základy první pomoci MÚ Jičín, Žižkovo nám. přízemí

16.30 - 18 h. AUTOŠKOLA Hlaváček: Novinky v předpisech Učebna, Příčná 267, Jičín

17.30 - 18.30 h. VH 2000 s.r.o.: Kurzy snižování nadváhy MÚ Jičín, Žižkovo nám. přízemí

ÚTERÝ 13. 11. AKCE: MÍSTO KONÁNÍ:
8 - 15 h. SŠ zahradnická: Den otevřených dveří SŠ zahradnická, Kopidlno

8 - 16 h. Akademie J. A. Komenského: Den otevřených dveří Fügnerova 676, Jičín

8 - 17 h. Knihovna V. Čtvrtka: Den otevřených dveří Denisova 400, Jičín

14 - 15 h. Studio šťastných dětí: Přednáška Krize rodiny MÚ Jičín, Žižkovo nám. přízemí

15 - 16 h. Masarykova obch.akademie: O kurzech cestovního ruchu 17. listopadu 220, Jičín

15 - 16 h. Masarykova obch.akademie: O jazykových kurzech 17. listopadu 220, Jičín

15 - 16 h. I. Komárková: Procházka historickým centrem Sraz: Informační centrum Jičín

16 - 17 h. Květinka Jičín: Floristika, výroba podzimní dekorace MÚ Jičín, Žižkovo nám. přízemí

16 - 18 h. Poradna SOROPO: Mediace, řešení sporů ÚP Jičín, Havlíčkova 56, 3.patro

16 - 18 h. AUTOŠKOLA Hlaváček: Novinky v předpisech Učebna, Příčná 267, Jičín

JIČÍNSKÝ ZPRAVODAJ - Vydává Město Jičín, Žižkovo nám. 18, 506 01 Jičín, IČ: 271632 - Registrováno pod evid. čís. MK ČR E 11259 - Kontakt: Bc. Magdaléna Doležalová, tel.: 493 545 106.
Redakční rada: Mgr. Petr Hamáček, Ing. Ladislav Komárek, Mgr. Luděk Havel, Mgr. Jan K. Čeliš, Mgr. Albrecht Šorejs, Ing. Martin Puš, Bc. Jaroslava Komárková, Marie Faruzelová,
Bc. Pavel Nožička, Bc. David Streubel, Bc. Magdaléna Doležalová. Tiskne FITOS spol. s r. o. Stará Paka. 

N E M O V I T O S T I
4. Prodej bytu č. 1, Barákova 564, Jičín
Jedná se byt o velikosti 1+2, Barákova 564, 
Jičín, nacházejícího se ve 2. NP domu. Před-
mětný byt je k prodeji nabízen prázdný 
(neobsazen nájemníkem). Byt č. 1 se skládá 
z těchto místností:  chodba 13,35 m2 

koupelna 2,33 m2 kuchyň 8,72 m2 
WC 0,89 m2 pokoj 18,39 m2 
balkón 2,80 m2 pokoj 12,00 m2 
sklep. kóje 2,88 m2 

Podlahová plocha bytu je 55,68 m2 (bez balkó-
nu a sklepní kóje). 
Prodej předmětného bytu je nabízen za mi-
nimální cenu 1.000.000,- Kč.

5. Prodej bytu č. 10, U Trati 953, Jičín
Jedná se byt o velikosti 1+3, U Trati 953, Jičín, 
nacházející se v 5. NP domu. Předmětný byt je 
k prodeji nabízen prázdný (neobsazen nájem-
níkem). Byt č. 10 se skládá z těchto místností :
chodba  8,63 m2 koupelna 2,56 m2

kuchyň 11,85 m2 WC  0,96 m2

pokoj 20,70 m2 pokoj 12,18 m2

balkón 3,47 m2 pokoj 12,14 m2

sklep. kóje  2,88 m2

Podlahová plocha bytu je 71,02 m2 (bez balkó-
nu a sklepní kóje).
Prodej předmětného bytu je nabízen za mi-
nimální cenu 1.250.000,- Kč.

6. Prodej bytu č. 4, Zahradnická 208, Jičín
Jedná se o byt o velikosti 1+1, Zahradnická 
208, Jičín, nacházejícího se ve 2. NP domu. 
Předmětný byt je k prodeji nabízen prázdný 
(neobsazen nájemníkem).
Byt č. 4 se skládá z těchto místností:
chodba 4,97 m2 balkón 2,45 m2

kuchyň 14,41 m2 pokoj 27,81 m2

koupelna s WC  4,92 m2 sklep. kójet  7,46 m2

Podlahová plocha bytu je 52,11 m2 (bez balkó-
nu a sklepu).
Prodej předmětného bytu je nabízen za mi-
nimální cenu 900.000,- Kč.

7. Prodej bytu č. 11, Barákova 564, Jičín
Jedná se o byt o velikosti 1+1, Barákova 564, Ji-
čín, nacházejícího se v 5. NP domu. Předmětný 
byt je k prodeji nabízen prázdný (neobsazen 
nájemníkem).
Byt č. 11 se skládá z těchto místností:
chodba 5,36 m2 koupelna 2,16 m2

kuchyň 8,78 m2 WC 0,97 m2

pokoj 20,53 m2 balkón 2,80 m2

komora 1,87 m2 sklep. kóje 2,88 m2 

Podlahová plocha bytu je 39,67 m2 (bez balkó-
nu a sklepní kóje). 
Prodej předmětného bytu je nabízen za mi-
nimální cenu 750.000,- Kč.

8. Prodej bytu č. 7, Přátelství 546, Jičín
Jedná se o byt o velikosti 1+2, Přátelství 
546, Jičín, nacházejícího se ve 3. NP domu. 
Předmětný byt je k prodeji nabízen prázdný 
(neobsazen nájemníkem). Byt č. 7 se skládá 

z těchto místností : chodba 7,73 m2 
koupelna 2,56 m2 kuchyň 8,54 m2 
WC 0,92 m2 pokoj 18,63 m2 
balkón 2,96 m2 pokoj 16,32 m2 
sklep. kóje 2,88 m2

Podlahová plocha bytu je 54,70 m2 (bez balkó-
nu a sklepní kóje). 
Prodej předmětného bytu je nabízen za mi-
nimální cenu 984.600,- Kč.

1) Je možné prořezat stromy na Če-
řovce tak, aby se otevřel pohled na 
město z Milohlídky?
Na základě doporučení Agentury ochra-
ny přírody a krajiny ČR střediska Hradec 
Králové není možné vytvoření průhledů. 
Estetický přínos prokácení „průhledů“ na 
dominanty v okolí Jičína nelze nadřadit 
ekologické a krajinné funkci současné-
ho cenného krajinného prvku, kterou 
vrch Čeřovka v kontextu místní krajiny 
bezesporu plní. Narušením zápoje lesní-
ho porostu liniovými sečemi (plánované 
průhledy) by došlo pravděpodobně ke 
snížení stability stávajícího porostu proti 
nárazovému větru, což by mohlo zname-
nat následné škody. Z výše uvedeného 
vyplývá, ponechat souvislý lesní porost 

bez zásahu. Je možné pouze rozšíření 
výhledu ve směru bývalého lomu.
2) Počítá se s otevřením cesty do 
Železnice?
Po dokončení revitalizace skládky 
Zebín plánujeme otevření staré cesty 
do Železnice, pouze ale pro chodce 
a cyklisty. Cesta nebude nijak sta-
vebně upravována (povrch), pouze 
zpřístupněna tak, aby byl po ní pohyb 
možný. Také jednáme s povodím Labe 
o opravě lávky přes Cidlinu, která je 
v současné době zborcená. 
3) Jaké bylo využití zimního sta-
dionu po skončené zimní sezoně? 
Počítá se se zástěnami tak, aby do 
haly netáhlo?
Využití zimního stadionu v létě bylo za-

tím pouze pro festival Majáles. Oslovuje-
me další možné partnery na uspořádání 
koncertů anebo sportovních akcí (tenis, 
badminton apod.). Celkové uzavření 
haly se zatím nepřipravuje (otázka vyšší 
investice a rozhodnutí města Jičín jako 
vlastníka objektu). SZMJ však pracuje 
na částečném vylepšení, a to vyplněním 
okrajového zábradlí na stranách hlediště 
pevným a průsvitným materiálem.
4) Jaké jsou procházkové trasy ko-
lem Jičína, tipy na nedělní výlety?
Odpověď najdete na straně 7. - Sport. 
5) Jaká bude konečná podoba 
a úprava skládky na Zebíně?
Plocha na skládce bude veřejně 
přístupná, vhodná pro volnočasové 
aktivity, procházky nebo venčení psů. 

Bude zde vysazena jednoduchá zeleň, 
neplánujeme zde žádné jiné aktivity.
6) Kdo povolil vylepování zelených 
plakátů na popelnicích a skříňkách 
na domech?
Bohužel nevíme, o jaké plakáty se jedná, 
pravděpodobně se jedná o černý výlep. 
Upozorníme Městskou policii, která 
černý výlep řeší, aby se situací zabývala 
a řešila ji. Pokud občané narazí na volně 
vylepené plakáty – mimo výlepové plo-
chy, prosím o upozornění na místo přes 
MMS bránu úřadu – MMS@mujicin.cz 
nebo přímo na Městskou policii.
7) Jak budou pokračovat řezy v li-
pové aleji? Proč leží kmeny stromů 
u Libosadu a je možné vidět foto 
brouka páchníka?

Ve kmenech stromů, které leží u Li-
bosadu, dobíhá  vývoj brouka Páchníka 
hnědého v jeho přirozeném prostředí. 
Stromy jsou zde pouze dočasně. Více 
k aleji najdete na str. 4 – Jičín se mění. 

C O  Z A J Í M Á  O B Č A N Y  J I Č Í N A
Zde vám přinášíme odpovědi na vaše otázky. Otázky na různá témata můžete zasílat na e-mail: dotaz@mujicin.cz nebo případně na mms@mujicin.cz.Tato rubrika je také na webových stránkách města Jičína.

STŘEDA 14. 11. AKCE: MÍSTO KONÁNÍ:
8 - 16 h. Akademie J. A. Komenského: Den otevřených dveří Fügnerova 676, Jičín

8 - 11, 12 - 17 h. Knihovna: Zacházení se čtečkou elektronických knih Denisova 400, Jičín 

8.30 - 10, 10.30 - 12 h. SVČ Déčko Náchod: Evropské dobrovolnictví pro studenty ÚP Jičín, Havlíčkova 56, 3.patro

14 - 15.30 h. Agentura Start: Ukázka denního make - upu MÚ Jičín, Žižkovo nám. přízemí

10 - 17 h. KrP ÚP ČR a SPOŠKa: Výstava středních škol STUDENT 2012 Masarykovo divadlo v Jičíně, Husova 

14 - 17 h. Péče o duševní zdraví: Služby duševně nemocným 17.listopadu 1074, Jičín, budova KB

15 - 17 h. Poradna SOROPO: Finanční gramotnost ÚP Jičín, Havlíčkova 56, 3.patro 

16 - 17 h. Agentura Nahoru Dolů: Prohlídka s komentářem Valdická brána

16 - 18 h. PCstorm Trutnov: PC kurz MS Excel (rezervace: 950122349) MÚ Jičín, Žižkovo nám. přízemí

17 - 18 h. ZO ČSOP Křižánky: Činnost organizace, dobrovolnictví ÚP Jičín, Havlíčkova 56, 3.patro

ČTVRTEK 15. 11. AKCE: MÍSTO KONÁNÍ:
8 - 16 h. Akademie J. A. Komenského: Den otevřených dveří Fügnerova 676, Jičín

8 - 16 h. SŠ podnikatelská Altman: Den otevřených dveří Na Tobolce 389, Jičín

10 - 17 h. Soukromá SŠ MAJA: Proměny: líčení, účesy, poradenstí MÚ Jičín, Žižkovo nám. přízemí

12.15 - 14.15 h. Knihovna: PC kurz pro začátečníky (rezervace: 493532833) Denisova 400, Jičín

14 - 17 h. Lázně Hilarion: Den otevřených dveří B.Němcové 133, Jičín

14 - 15 h. Komentovaná prohlídka

Regionální muzeum a galerie Jičín,
Valdštejnovo náměstí: 
14 - 17.30 Den otevřených dveří

15 - 15.30 h. Senioři v muzeu
15.30 - 16 h. Archeologie, dobrovolnictví

16 - 16.30 Literární procházka Jičínem
16.30 - 17 h. Lidová architektura Jičínska
17 - 17.30 h. Příroda Jičínska
16 - 17 h. Mateřské centrum Kapička: Hry s kojenci a batolaty 17.listopadu 1074, Jičín, budova KB

17 - 18 h. Studio MS design: O kurzu Interiérový návrhář ÚP Jičín, Havlíčkova 56, 3.patro

18 - 20 h. Hvězdárna Jičín: Přednáška s projekcí Raisova, Jičín, za obchvatem vpravo

PÁTEK 16. 11. AKCE: MÍSTO KONÁNÍ:
8 - 16 h. Akademie J. A. Komenského: Den otevřených dveří Fügnerova 676, Jičín

8 - 14 h. Knihovna V. Čtvrtka: Den otevřených dveří Denisova 400, Jičín

15 - 17 h. J. Krupka: Komentovaná prohlídka Prachovských skal 
(odjezd 15.00, příjezd Prachov zast.Č.Ráj 15.13, též sraz)

Sraz: 14.50 autobusové nádraží 
Jičín (zast.směr Pařez.Lhota)

15.30 - 17 h. Poradna SOROPO: Rodinné vztahy a komunikace ÚPJičín, Havlíčkova 56, 3.patro 

Zveme širokou veřejnost na nejrůznější přednášky, ukázkové hodiny, dny otevřených dveří.
Vše ZDARMA, drobné dárky. Kontaktní osoby: Mgr. Radana Jakubcová, tel.: 950 122 349

a Mgr. Zdeňka Procházková, tel.: 950 122 348, www.tydnyvzdelavani.cz


